
انگشت اتهام کمبود برق به سوی مردم و مصرف خانگی  

شبیه قضیه آلودگی و خودروها!

در ۲ روز پایانی شهریور ماه
 حوادث رانندگی در 
اصفهان ۳۲ مصدوم 

بر جا گذاشت

مدافع سابق سپاهان: 
با این وضعیت در لیگ با این وضعیت در لیگ 
قهرمانان آسیا می مانیمقهرمانان آسیا می مانیم

6

5

۳

7

7

۸۰ درصد پیاده روهای شهر اصفهان بازسازی 
و به روز شده است

 استفاده از گونه های بومی و مقاوم به کم آبی 
برای توسعه فضای سبز اصفهان

 هوای سالم اصفهان در نخستین روز پاییز 
  باورکردنی نیست! 

الحاق بیش از ۱۵۰۰ 
هکتار زمین به محدوده 
شهری استان اصفهان 

پیامک های جدید 
شهرداری اصفهان 

ناشی از خطای سامانه 
بوده است

فراخوان ۴ پروژه 
متنوع مشارکتی در 

شهر اصفهان
 تخریب اثر ملی نوش آباد

وقتی میراث فرهنگی در خواب غفلت است
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

دوشنبه  ۲ مهر ۱۴۰۳
۱۹ ربیع الاول  ۱۴۴۶
۲۳ سپتامبر  ۲۰۲۴

شماره ۴۱۸۱
۸ صفحه

سال چهاردهم
قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

با افزایش ناترازی برق در کشور و هشدارهایی درباره کمبود برق در 
سال  های آینده، انگشت اتهام به سوی مردم و مصرف خانگی نشانه رفته 
است. این در حالی اســت که آمارها نشان می دهد ســرانه مصرف برق 
خانگی در ایران تقریباً نصف کشورهای اروپایی است؛ با وجود این، به نظر 
می رســد که مشــکل اصلی نه در میزان مصرف، بلکه در کمبــود تولید، 

بهره وری پایین و فرسودگی شبکه برق نهفته باشد. 
 مدافــع پیشــین تیــم ســپاهان و 
ملی پوش ســابق کشــورمان بر این 
باور اســت کــه بــا شــرایط زمین و 
امکانات فعلی ایران از لیگ نخبگان 
 آسیا خارج خواهیم شــد و تا آخر در 

لیگ قهرمانان آسیا می مانیم

رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: پیامک هایی دریافتی برخی از 
شهروندان از بدهی به شهرداری ناشی از خطای سامانه بوده است.

به گزارش »مهر«، محمد نورصالحی صبح یکشــنبه با اشاره به موارد مطرح 
شده در جلسه این هفته کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار 
کرد: در جلسه تلفیق این هفته به موضوع عوارض نوسازی پرداخته شد. وی با 
اشاره به اینکه در ماه گذشته برخی شهروندان پیامک هایی دریافت کرده اند که 
نشان دهنده بدهی های جدید آن ها به شهرداری بوده و به شهرداری مراجعه 
کرده اند، افزود: در این جلســه با حضور شــهردار اصفهان و مدیران مرتبط، 
مشخص شــد که بعضی از پیامک ها به دلیل خطاهای فناورانه و اشتباهات 

سامانه ارسال شده است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد: قرار است در هفته جاری این 

موضوع بررسی و در صورت بروز خطا، اصلاحات لازم انجام شود.
نورصالحی با اشاره به بررسی معاملات شهرداری با بانک شهر گفت: شهرداری 
به تسویه اقلام مشارکت اوراق پرداخته اســت. وی با بیان اینکه از این هفته 
ســازمان های شــهرداری برای ارائه گزارش عملکرد پنج ماهه و برنامه های 
سالانه به کمیسیون تلفیق شــورا دعوت شــده اند، ادامه داد: در جلسه این 
هفته، سازمان تاکسیرانی شهرداری گزارشی از اقدامات خود به ویژه در زمینه 
سرویس مدارس و امتیازات تاکسی های برقی ارائه کرد، همچنین تاکسیرانی 
پیشنهادهایی برای تسریع در جایگزینی تاکسی های فرسوده ارائه کرده است. 
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: دیگر سازمان ها از جمله 
سازمان میادین میوه و تره بار، پروژه های مهمی از جمله پروژه باغ ارغوان در 
دست اجرا دارد که تحولی بزرگ در کشور خواهد بود. نورصالحی گفت: سازمان 
پسماند شهرداری اقدامات قابل توجهی انجام داده است و بیشتر پروژه های 
آن تا پایان ســال جاری به بهره برداری می رســد، همچنین گزارش سازمان 
آتش نشانی و پروژه های این ســازمان نیز در جلسه کمیســیون تلفیق این 
هفته شورای ششم ارائه شد. وی با بیان اینکه شورای اسلامی شهر با خرید 
تاکسی های برقی موافقت کرده و شــهرداری نیز یارانه بلاعوض ۵۰۰ میلیون 
تومانی برای هر تاکســی تعیین کرده است، خاطرنشــان کرد: همچنین ۵۰ 
دستگاه اتوبوس برقی و ۵۰ دستگاه اتوبوس دیزلی نیز به سیستم حمل ونقل 
اصفهان اضافه خواهد شد. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان از بازدید اخیر 
خود از پایانه شهید مهرابی و آمادگی بیش از ۹۰۰ دستگاه اتوبوس برای ورود 
به خطوط شهری در آســتانه مهر ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: امیدواریم مهر سال 

جاری نسبت به سال های گذشته متفاوت باشد.

مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان گفت: برای اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن بیش از یک هزار و ۵۰۰ هکتار زمین در مراحل مختلف فرایند الحاق به 
محدوده شهری این استان است. به گزارش »مهر«، علیرضا قاری قرآن اظهار 
کرد: در طرح نهضت ملی مسکن در شهرهای فاقد یا کمبود زمین به منظور تأمین 
زمین مورد نیاز متناسب با متقاضیان حائز شرایط این طرح تا کنون الحاق اراضی 
به محدوده شهری به میزان بیش از یک هزار و ۷۰۰ هکتار زمین ابلاغ شده و یا در 
آستانه ابلاغ است. مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان عنوان کرد: این میزان 
اراضی در راستای اجرای طرح نهضت ملی مسکن در مراحل تهیه طرح تفکیکی و 
اجرای آماده سازی قرار دارند. قاری قرآن بیان کرد: علاوه بر این، بالغ بر یک هزار 
و ۵۰۰ هکتار زمین در مراحل مختلف فرآیند الحاق است. مدیرکل راه و شهرسازی 
استان اصفهان خاطرنشــان کرد: در طرح نهضت ملی مسکن استان اصفهان، 
افزون بر ۴۶۵ هزار نفر اقدام به ثبت نام کردند که از این تعداد بیش از ۱۵۷ هزار 

متقاضی حائز شرایط فعال هستند. قاری قرآن گفت: در حال حاضر بالغ بر ۱۳۰ 
هزار متقاضی طرح نهضت ملی مسکن استان اصفهان، تأیید نهایی شده اند.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

پیامک های جدید شهرداری اصفهان ناشی از خطای سامانه بوده است

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان خبرداد؛

الحاق بیش از ۱۵۰۰ هکتار زمین به محدوده شهری استان اصفهان

مناقصه عمومی یک مرحله ای
فراخوان مناقصه احداث پمپ بنزین شهر شاپور آباد نوبت سوم

فرید شریعت زاده- شهردار شاپور آباد 

شهرداری شاپور آباد در نظر دارد مناقصه احداث پمپ بنزین به شماره ۲۰۰۳۰۹۳۴۲۸۰۰۰۰۱۶ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 
صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
- تاریخ انتشار فراخوان: ۱۴۰۳/۰۶/2۶

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: ۱۴۰۳/۰۷/۰2
- مهلت ارسال پیشنهادات: ۱۴۰۳/۰۷/۱2
- زمان بازگشایی پاکت ها: ۱۴۰۳/۰۷/۱۴

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ ۳/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ )سه میلیارد و پانصد میلیون ریال( فیش نقدی یا ضمانت نامه بانکی 
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :۰۳۱۴۵۸۸۶۵۵۵ و ۰۹۱۳۸۱۹۹۴۴۸ و ۰۹۱۳۱۰۹۶۱۳۱
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فرمانده ناحیه مقاومت بسیج کاشان خبرداد؛

توزیع ۱۸۲۶ بسته لوازم التحریر و نوشت افزار  بین نیازمندان 
کاشانی

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج کاشان گفت: 1826بسته لوازم التحریر و نوشت افزار بین نیازمندان 
کاشانی توزیع شد.

سرهنگ پاسدار کریم اکبری در گفت و گو با »مهر« ضمن عرض تبریک به مناسبت فرارسیدن هفته 
دفاع مقدس اظهار کرد: دفاع مقدس مظهر غرور و افتخار ملی است چراکه مردم ایران اسلامی با 

کمترین امکانات در مقابل نظام سلطه مقاومت کردند.
وی با بیان اینکه برنامه های دفاع مقدس امسال در کاشان با برنامه های کنگره ملی شهدای کاشان 
ترکیب شده اســت، ابراز کرد: یکی از این برنامه ها توزیع بسته های معیشــتی و همچنین لوازم 

التحریر است که بین نیازمندان پخش می شود. 
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج کاشان با اشاره به در پیش بودن آغاز سال تحصیلی تصریح کرد: به 
همین مناسبت 1826بسته لوازم التحریر و نوشــت افزار بین نیازمندان کاشانی توزیع شد. وی با 
اشاره به اینکه این تعداد بسته به دلیل تعداد شهدای شهرستان کاشان بود، گفت: ارزش هر کدام 

از این بسته ها 1۰ میلیون ریال بود.
سرهنگ اکبری با اشاره به اینکه این بسته ها مخصوص دانش آموزان نیازمند بود، افزود: هر کدام 
از این بسته ها شامل کیف مدرســه، جامدادی، خودکار، مداد، دفتر، پاک کن، مدادتراش و سایر 
ملزومات یک دانش آموز بود. وی ضمن تشکر از بسیجیان شهرستان کاشان خاطرنشان کرد: این 
بسته ها با کمک مردم خیراندیش کاشان، بســیجیان، قرارگاه های جهادی و پایگاه های مقاومت 

بسیج شهرستان کاشان تهیه شده بود.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی کاشان خبرداد؛

کشف مکمل های ورزشی قاچاق در کاشان
معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی کاشــان از کشف مکمل های ورزشــی قاچاق در این 
شهرستان خبر داد. محمداسماعیل شــهاب الدین در گفت و گو با »مهر« با اشاره به اینکه یکی از 
مهمترین موضوعاتی که جان برخی از ورزشکاران به خصوص بدنسازان را تهدید می کند مکمل های 
ورزشی است، اظهار کرد: متأسفانه این مکمل های ورزشی با توجه به اینکه مشتری های زیادی دارد 
به صورت قاچاق در بازار یافت می شود. وی با اشاره به اینکه مجموعه دانشگاه علوم پزشکی و نیروی 
انتظامی با قاچاق مکمل های ورزشی مبارزه می کند، ابراز کرد: برخی از این مکمل ها استانداردهای 

لازم را از مراجع بهداشتی اخذ نکرده اند و برای سلامتی ورزشکاران مضر هستند.
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی کاشــان تصریح کرد: چندی پیش نیروهای انتظامی 
شهرستان کاشان موفق به شناسایی و توقیف دو خودروی سواری حامل مکمل های ورزشی شدند 
که این خودروها به دلیل حمل کالاهای قاچاق و فاقد مجوز، متوقف و متخلفین به مراجع قضایی 
تحویل داده شدند. وی گفت: اقلام جمع آوری شده با هماهنگی مقام قضایی به معاونت غذا و دارو 
تحویل داده شد تا کارشناسان بتوانند ماهیت و ارزش ریالی آن ها را تعیین کنند در حالی که ارزش 

این محموله قاچاق به 18 میلیارد ریال برآورد شده است.
شهاب الدین خاطرنشان کرد: به هموطنان و همشهریان عزیز هشدار می دهیم که برخی کالاهای 
سلامت محور قاچاق شــامل انواع داروها، مکمل ها، فرآورده های آرایشــی و بهداشتی و خوراکی 
بدون بررسی سلامت و شــرایط نگهداری وارد کشور می شــوند و این امر می تواند عوارض جدی و 
جبران ناپذیری برای سلامت مصرف کنندگان به همراه داشته باشد. وی تأکید کرد: شهروندان باید 
برای تهیه و مصرف هرگونه دارو یا مکمل از داروخانه های معتبر و تحت نظر پزشــک و با مشــاوره 
داروســاز اقدام کنند و همچنین از خود درمانی و توصیه های غیرعلمی پرهیز کرده و هرگونه موارد 

مشکوک را با کارشناسان این اداره به شماره تماس ۵۵۴۷۳۰2۵ در میان بگذارند.

مدیر آموزش و پرورش کاشان:

بیشتر مدارس کاشان فرسوده است 

مدیر آموزش و پرورش شهرســتان کاشــان با بیان اینکه اکثر مدارس 
شهرستان کاشــان بر اثر گذشت زمان فرسوده شــده اند، گفت: خیران 

کاشانی در بازسازی و احداث مدارس آموزش و پرورش را یاری کنند.
به گزارش »تسنیم«، غلامرضا بخشی موحد در مصلی بقیه الاعظم)عج( 
کاشــان ضمن تبریک هفته وحدت و پیامبر اکــرم)ص( گفت: امروز 
آرامش و امنیت خود را مرهون خون شهدا می دانیم و از این رو ما در مقابل 
خون شهدا باید مســئولیت پذیر باشــیم و در آموزش و پرورش وظیفه 

پرورش فردی مؤمن و انقلابی است.
وی با بیان اینکه ما در پروژه آموزش و پرورش وظیفه داریم آرامش را به 
خانواده دانش آموزان القا کنیم، افزود: نزدیک به ۴۰۰ مدرسه مهر را آغاز 
می کنند در حالی که بدون مشــارکت مردمی پروژه مهر به اهداف خود 
دست پیدا نمی کند. مدیر آموزش و پرورش شهرستان کاشان با بیان اینکه 
یکی از اهداف آموزش و پرورش با توجه به سند تحول بنیادین اقامه نماز 
در مدارس است، خاطرنشان کرد: هدف بعدی صبحگاه اثربخش است 

و توجه به کارهای گروهی و تیمی نیز از دیگر اهداف است.
وی گفت: هدف بعدی ما در نظام آموزش و پرورش در کاشــان توجه به 
آموزش فنی و حرفه ای است و از این رو باید فرزندان خود را به رشته های 
فنی و حرفه ای و کار و دانش سوق دهیم و خوشبختانه مدارس ما در این 

رشته ها در سطح بسیار خوبی قرار دارند.
بخشــی موحد ضمن تأکید بر توجه ویژه به خیران تصریح کرد: ما نیاز 
به مدرســه داریم در حالی که اکثر مدارس ما در شهرستان کاشان بر اثر 
گذشت زمان فرسوده شــدند و یکی دیگر از مواردی که به آن توجه باید 
توجه شود پیوند مدرسه و مسجد است و از این رو بر اساس برنامه باید 

۷۵ درصد مدارس ما دارای معاون و مربی پرورشی باشد.
وی ضمن اشــاره به بازسازی مدارس و مقام ســازی آنان تأکید کرد: با 
توجه به وجود خیران مدرسه ساز لازم است مدرسه یار نیز داشته باشیم به 
نحوی که پس از ساخت مدارس لازم است خیران در نگهداشت مدارس 

شهرستان کاشان نیز آموزش و پرورش را یاری کنند.
مدیر آموزش و پرورش شهرستان کاشان افزود: در حوزه پرورشی برگزاری 
مســابقات هفتگی درس هایی از قرآن، جشــن های متمرکز تکلیف، 

اقامه نماز جماعت در مدارس، برگزاری اجلاســیه نماز، شرکت بیش از 
1۰هزار دانش آموز در مسابقات فرهنگی، اجرای اردوی راهیان نور و غیره 
از جمله اقدامات بوده است. وی خاطرنشــان کرد: در کنکور سراسری 
امسال در شهرســتان کاشــان 2۵ دانش آموز رتبه دو رقمی و همچنین 
1۰۰۰دانش آموز رتبه زیر یکهزار داشتیم و یک رتبه تک رقمی نیز در کنکور 
امسال از دانش آموزان کاشانی داشــتیم و این مهم نشان از درخشش 
دانش آموزان کاشانی در کنکور بود. بخشی موحد با اشاره به کمبود نیروی 

خدمتگزار در مدارس شهرستان کاشــان گفت: در حوزه تربیت بدنی نیز 
تعداد 2۴۰۰دانش آموز ابتدایی را آموزش شنا به آنان دادیم در حالی که به 

موضوع آموزش در حوزه تربیت بدنی تأکید شده بود.
وی ضمن اشــاره به حضور حدود 1۰هزار دانش آموز اتباع در شهرستان 
کاشان تصریح کرد: مدارس کاشان تا آنجا که شرایط دانش آموزان اتباع 
را داشته نسبت به ثبت نام آنان اقدام کرده است و مدارس این شهرستان 

بیش از این، ظرفیت پذیرش دانش آموزان اتباع را ندارد.

مدیر آموزش و پرورش تیران و کرون از افتتاح چهار 
مدرسه جدید هم زمان با آغاز سال تحصیلی در این 

شهرستان خبرداد.
 حســین صائبی در گفت وگو با »ایسنا« با اشاره به 
اینکه 1۴ هزار دانش آموز در تیران و کرون هم زمان 
با آ  غاز ســال تحصیلی راهی مدرســه شدند، اظهار 
کرد: ساختمان چهار مدرسه جدید در آستانه سال 
تحصیلی جدید تکمیل و تجهیز شده که به مجموع 
مدارس این شهرســتان افزوده خواهد شــد. وی 
افزود: این مدارس در چهار روستای بودان، دره بید، 
حسن آباد ابریزه و رحمت آباد با کمک خیران ساخته 
شده و توســط اداره کل نوســازی مدارس استان 

اصفهان تجهیز شده است.

  مدیر آمــوزش و پرورش تیــران و کــرون گفت: 
دانش آموزان روستاهای حسن آباد ابریزه، دره بید 
و بودان در یک فضای آموزشــی دیگری سال های 
گذشــته تحصیل می کردند که فضــای آن نیاز به 
توسعه و بهسازی داشت و این دو آموزشگاه ساخته 
و تجهیز شــدند و محیط قبلی نیــز در صورت نیاز 

استفاده می شود. 
صائبی افزود: در روستای رحمت آباد نیز مدرسه ای 
وجود نداشت و دانش آموزان آن به روستای دیگر 
بــرای تحصیل عزیمــت می کردند، ولــی در حال 
حاضر مشــکل رفت وآمد نخواهند داشــت. وی به 
بهسازی، شاداب ســازی و به روز رسانی امکانات 
آموزشــی مدارس تیران و کرون اشاره کرد و گفت: 

۳۰ میلیارد ریال در آستانه سال تحصیلی جدید در 
بیش از ۵۰ مدرســه این شهرستان برای بهسازی و 
شاداب سازی هزینه شده که بخشی از آن بر اساس 
کمک های دولتی بوده و مابقی بــا کمک خانواده 
دانش آموزان و خیرین تأمین شــده است. مدیر 
آموزش و پرورش تیران و کرون افزود: توزیع کتب 
درســی از انبار مرکزی شهرســتان در بین مدارس 
انجام شده و اصلاحات آن نیز در حال انجام است تا 

دانش آموزی بدون کتاب نباشد.

مدیر آموزش و پرورش تیران و کرون خبرداد؛

افتتاح ۴ مدرسه جدید در تیران

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کاشان از توزیع ۹۰۰۰ واکســن آنفلوآنزا در داروخانه های کاشان خبر داد. محمداســماعیل شهاب الدین در گفت وگو با 
»تسنیم«، ضمن اشاره به توزیع واکســن آنفلوآنزا در تمامی داورخانه های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی کاشــان اظهار داشت: واکسن های آنفلوآنزا با 
برند هلندی و فرانسوی در داروخانه ها در حال توزیع است. وی افزود: گروه های پر خطر از جمله بیماران خاص و صعب العلاج، مبتلایان به بیماری های مزمن، 
دارای آلرژی های مختلف، آسیب های قلبی عروقی و دارای نقص سیستم ایمنی و افراد مسن جهت تزریق واکسن اقدام کنند. معاون غذا و دارو دانشگاه علوم 
پزشکی کاشان در بیان بهترین زمان تزریق واکسن آنفلوآنزا خاطرنشان کرد: بهترین زمان تزریق در موقع تعادل آب و هوایی مانند شهریور ماه و اوایل پاییز و نیز 
درصورت امکان و نیاز در اوایل بهار است. وی با بیان اینکه یکی از راهکارهای پیشگیری از ابتلا به بیماری آنفلوآنزا در فصل زمستان تزریق واکسن مربوطه است، 
تأکید کرد: یکی از مهمترین راه ها برای جلوگیری از ابتلا به آنفلوآنزا استفاده صحیح از ماسک و رعایت بهداشت است. شهاب الدین ضمن اشاره به برنامه ریزی 
صورت گرفته در زمینه توزیع میان تمامی داروخانه ها تصریح کرد: بیش از ۹۰۰۰ واکسن آنفلوآنزا در روزهای اخیر در داروخانه های تحت پوشش دانشگاه علوم 

پزشکی کاشان توزیع شده است.

خبر روزتوزیع ۹۰۰۰ واکسن آنفلوآنزا در داروخانه های کاشان

عکس خبر

آهوی ماده در جاده 
زواره به شهراب 

اردستان تلف شد 
 براســاس گزارش واصله از یکی 
از شــهروندان مبنی بر تلف شدن 
حیــات وحش در محــور زواره به 
شــهراب واقع در منطقه حفاظت 
شــده کهیــاز، مأموریــن یــگان 
حفاظت محیط زیســت در محل 
حاضر و پس از بررســی مشخص 
شد که یک رأس آهوی ماده در اثر 

برخورد با خودرو تلف شده است.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج خمینی شهر  خبرداد

 توزیع ۱۰۰۰ کیف مدرسه بین دانش آموزان 
خمینی شهری

فرمانده ناحیه مقاومت بســیج خمینی شــهر گفت: به همت خیرین 1۰۰۰کیف مدرســه در آستانه 
بازگشایی مدارس بین دانش آموزان نیازمند شهرستان خمینی شهر توزیع شد.

جواد فصیحی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: ناحیه مقاومت بســیج خمینی شهر در آستانه سال 
تحصیلی جدید و به همت بســیج سازندگی ســپاه صاحب الزمان)ع( اســتان اصفهان و خیرین 
شهرستان خمینی شهر، 1۰۰۰ عدد کیف مدرسه در رنگ های متنوع و در مقاطع تحصیلی مختلف بین 

دانش آموزان نیازمند شهرستان تهیه و توزیع کرد.
وی افزود: ارزش ریالی هر بسته 16۰ هزارتومان و در مجموع بیش از 1۵۰ میلیون تومان بوده که از سوی 

خیران شهرستان تهیه و تأمین شد.
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان خمینی شهر تصریح کرد: علاوه بر توزیع این کیف ها، با کمک 
اتاق اصناف و اتحادیه لوازم التحریر شهرستان در نمایشگاه های اقتصادی مقاومتی پایگاه های بسیج 

کلیه اجناس متناسب با آغاز سال تحصیلی با قیمتی نازل در اختیار مردم قرار گرفت.

رئیس اوقاف و امور خیریه تیران و کرون خبرداد

کمک یک میلیارد ریالی به دانش آموزان نیازمند تیران
رئیس اوقاف و امور خیریه تیران و کرون گفت: در آســتانه سال تحصیلی جدید یک میلیارد ریال به 

دانش آموزان نیازمند این شهرستان از محل موقوفه عام المنفعه کمک شد.
به گزارش »ایمنا«، حامد جعفرزاده در مراسم جشن هفته وحدت و سالروز ولادت پیامبر اکرم )ص( 
و امام صادق )ع(  در بقــاع متبرکه تیران اظهار کرد: هم زمان با هفته وقف و ســالروز ولادت پیامبر 

اسلام)ص( برنامه های فرهنگی در سراسر شهرستان و بقاع متبرکه انجام می شود.
وی افــزود: با توجه به تقارن هفته وقف و بازگشــایی مــدارس، یک میلیارد ریال بســته حمایتی 
لوازم التحریر و کیــف در اختیار دانش آموزان نیازمند قرار گرفت که تأمیــن اعتبار آن از محل یکی از 

موقوفات عام المنفعه استان اصفهان بوده است.
رئیس اوقاف و امور خیریه تیران و کرون با بیان اینکه وجود چنین موقوفاتی به رفع نیاز جامعه کمک 
می کند، تصریح کرد: واقفان با انجام وقف با نیت کمک به دانش آموزان، باعث گره گشایی از مشکلات 

این قشر در سال تحصیلی شده اند.
جعفرزاده یادآور شــد: موقوفه عام المنفعه در تیران و کرون وجود ندارد و همین موضوع باعث شده 

تا در گره گشایی از مشکلات عمومی مثل رفع نیاز دانش آموزان امکان حمایت وجود نداشته باشد.
وی با بیان اینکه انجام وقف عام و برای خدمت عمومی نیاز است، خاطرنشان کرد: فرهنگ سازی و 
تبلیغ برای جذب نظر افراد خیرخواه در امر وقف با نیت فعالیت های عام المنفعه در این منطقه لازم 

است و برای همین موضوع به همکاری معتمدین محلی و روحانیون نیاز دارد.
رئیس اوقاف و امــور خیریه تیران و کــرون اضافه کرد: عمــده نیت وقف در این شهرســتان برای 
فعالیت های مذهبی، مساجد و کمک به عتبات عالیات است و برای سایر حوزه ها در گذشته نیازسنجی 

نشده اما در حال حاضر هدایت و مشاوره به واقفان در این خصوص داده می شود.
جعفرزاده به برنامه های هفته وقف نیز اشاره کرد و گفت: برگزاری جشن ولادت پیامبر اسلام)ص( 
و فرزندش امام صادق )ع( یکی از شــاخص ترین فعالیت ها در آســتان مقــدس امامزادگان این 

شهرستان است.
رئیس اوقاف و امور خیریه تیران و کرون غبارروبی بقاع متبرکه، نشست با اعضای هیئت امنای بقاع 
متبرکه، زنگ وقف، تجلیل از واقفان و تبلیغات محلی را از جمله برنامه های این مناسبت اعلام کرد و 
گفت: این هفته فرصتی برای تبیین جایگاه وقف برای اقتصاد اسلامی است که نشست با روحانیون 

انجام و در فعالیت های تبلیغی به این موضوع اشاره می شود.

با مسئولان

تخصیص بیش از   ۱۵میلیارد 
ریال برای طراحی پل و ادامه 

بزرگراه امام رضا)ع( مبارکه
نماینده مردم شهرســتان مبارکــه در مجلس 
شــورای اســلامی گفت: اعتباری بالــغ بر 1۵ 
میلیارد ریــال برای انجــام مطالعات طراحی 
جدید احــداث پل و محور ادامــه بزرگراه امام 
رضــا)ع( تخصیص پیدا کرد. زهرا ســعیدی در 
جمع خبرنگاران اظهار کــرد: این میزان اعتبار 
برای انجام مطالعات طراحی جدید احداث پل 
و محور ادامه بزرگراه امام رضا)ع( به منظور اخذ 
مشــاور برای طراحی جدید محور و پل مذکور 
به اداره کل راه و شهرســازی اســتان تأمین و 
تخصیص پیدا کرد. وی افزود: محور چهار خطه 
سیمان سپاهان )بزرگراه امام رضا)ع(( یکی از 
مهمترین محورهای شهرستان مبارکه است. 
نماینده مبارکه در مجلس اظهار کرد: این محور 
به دلیل عبور بیش از 2۰۰۰ دســتگاه وســایل 
نقلیه مربوط به صنایعی نظیر کارخانه سیمان 
سپاهان و شهرک صنعتی اشــترجان یکی از 

مسیرهای پر تردد محسوب می شود.
وی افزود: در سالیان گذشــته قسمتی از این 
مســیر تا ابتدای محله نکو آباد توسط اداره راه 
و شهرسازی اســتان اجرا و مابقی آن به طول 
حدود ۳ کیلومتر حدفاصــل ورودی محله نکو 
آباد تا میدان دفــاع مقدس به دلیل عدم عدم 
اجرای آزاد سازی اراضی کشــاورزی با وجود 
اعتباری که برای احداث پل روی زاینده رود در 
سال 1۳۹8 اخذ شــده بود انجام نشده است. 
سعیدی با اشاره به تخصیص اعتبار برای طرح 
پروژه فعلی گفت: با توجه به اینکه در طرح قبلی 
میزان آزادسازی اراضی کشاورزی و نیز باغات 
مثمر در طول مسیر بسیار زیاد بوده و نیز از لحاظ 
هندسی پل و مسیر دارای کاستی هایی بود با 
پیگیری های انجام شــده، اعتباری بالغ بر 1۵ 
میلیارد ریال به منظور اخذ مشاور برای طراحی 
جدید محــور و پل مذکور تأمیــن و تخصیص 
پیدا کرد. وی بیان کرد: در طرح جدید طول پل 
احداثی روی رودخانه زاینــده رود و نیز میزان 
دسترســی ها به جاده های اطراف تغییر پیدا 
خواهد کرد که این امر موجب ســهولت در امر 

ترافیک عبوری می شود.

اخبار

استان

  ارتقای ساختار اداری
اداره تعاون و کار تیران و کرون

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 
گفت: عدم اجرای کامل قانون کار توسط شرکت ها 
و صاحبان صنایع منجر بــه افزایش پرونده های 
شکایت و کاهش انگیزه کار توسط نیروی انسانی 
خواهد شــد. میثم مداحی، در دیدار بــا فرماندار 
تیران وکــرون، اظهار کرد: بعضی از شــرکت های 

صنعتی و کارفرمایان قانون کار را به صورت کامل در 
حق کارگران انجام نمی دهند و این موضوع باعث 
شــده تا انگیزه برای فعالیت کارگران کاهش پیدا 
کند.  وی افزود: عدم اجــرای کامل قانون کار و بی 
توجهی به پرداخت حقوق نیروی انسانی در آینده 
منجر به بی انگیزگی افراد برای فعالیت در شرکت ها 
خواهد شد و از طرفی بابت حقوق و مزایا اقدام به 
شــکایت و طرح دعوا در محاکم قضایی و شــبه 

قضایی می کنند. 

همچنین فرماندار تیران و کرون در این جلســه به 
موضوع ســاختار اداری و جایگاه ســازمانی اداره 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی این شهرســتان اشاره 
کرد و گفت: در سفر رئیس جمهور به استان اصفهان 
این موضوع از وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی 
خواسته شده اما تاکنون به نتیجه نرسیده است. 
علی محمدی کیا با بیان اینکه توســعه اقتصادی 
در تیران و کرون روند روبه رشــدی داشته، افزود: 
در این شهرستان با کمبود نیروی انسانی روبه رو 

هســتیم. وی گفت: آموزش نیروهای مشغول به 
فعالیت در گلخانه ها، شرکت ها و مؤسسات توسط 
فنی حرفه ای منجر به توانمندسازی آنان و ارتقای 
کیفیت کار می شود که افزایش رشته های آموزشی 
در این مرکز نیاز است. وی آموزش و مهارت افزایی 
نیروی کار در شهرســتان تیران و کرون را منجر به 
افزایش ظرفیت نیروی انســانی ایرانی دانست و 
افزود: به کارگیری نیروی انســانی ایرانی مانع از 
انگیزه برای استفاده از نیروی کار اتباع خواهد شد. 



 جریمه ۱۳۶ میلیاردریالی کام تولیدکننده عسل تقلبی 
در اصفهان را تلخ کرد

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان گفت: تولیدکننده عسل تقلبی به پرداخت ۱۳۶ میلیارد 
و ۱۰۶ میلیون ریال جزای نقدی محکوم شــد. به گزارش »مهر«، علی اکبــر مختاری اظهار کرد: با 

گزارش سربازان گمنام امام زمان)عج( 
در خصوص تولید عســل تقلبی، پرونده 
این تخلف برای رســیدگی به تعزیرات 
حکومتی ارسال شــد. وی افزود: شعبه 
سوم بدوی پس از بررســی مستندات 
موجــود در پرونــده و نتیجــه آزمایش 
معاونت غــذا و دارو پیرامون نداشــتن 
مصرف انســانی عسل های کشف شده، 
متخلف را بــه پرداخــت ۱۳۶ میلیارد و 
۱۰۶ میلیون ریال جــزای نقدی معادل 

۱۰ برابر ارزش ریالی تخلف محکوم کرد. وی گفت: این شعبه همچنین عسل های توقیف شده را با 
نظریه کارشناسان معاونت غذا و دارو و اداره کل صمت برای استفاده در خطوط تولید الکل در اختیار 

واحدهای تولیدی قرار داد.

معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان:

افزایش سرمایه گذاری در انرژی خورشیدی از اولویت های 
جدی کاشان است

معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشــان گفت: سرمایه گذاری بیشتر در انرژی خورشیدی 
یکی از اولویت های جدی کاشان است. محمدرضا قاسمی در گفت و گو با »مهر« با اشاره به اینکه 
آب و انرژی دو حوزه مهم در کشور و به تبع آن در شهرستان کاشان است، اظهار کرد: ناترازی انرژی 
 در کشــور وجود دارد و در شــرایط بحرانی این موضوع ممکن است باعث آســیب به مردم شود و 
از این رو لازم اســت تمهیدات لازم برای رفع ناترازی اندیشیده شود. وی اســتفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر را یکی از مهمترین روش های رفع ناترازی انرژی دانست و ابراز کرد: انرژی خورشیدی 
یک منبع انرژی تجدیدپذیر مهم و حیاتی اســت که کاشــان به دلیل موقعیت جغرافیایی از آن به 
بهترین شکل ممکن می تواند استفاده کند. معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان با بیان 
اینکه کاشان در استان اصفهان در استفاده از انرژی خورشیدی مقام نخست و در سطح کشور جزو 
شهرستان های برتر ایران است، تصریح کرد: با وجود این، سرمایه گذاری بیشتر در انرژی خورشیدی 
یکی از اولویت های جدی کاشــان اســت که به جدیت آن را دنبال می کنیم. وی یکی از مهمترین 
بخش هایی که می تواند از انرژی خورشــیدی اســتفاده کند را صنعت دانســت و گفت: صاحبان 
واحدهای تولیدی و صنعتی با سرمایه گذاری در انرژی خورشیدی علاوه بر رفع نیاز خود می توانند 
برق اضافه تولید شده را به دولت بفروشند. قاســمی افزود: برنامه ریزی و اقدام لازم در خصوص 
بررسی ایجاد شبکه نیروگاهی برقی و به دنبال آن جانمایی مکان های مناسب احداث نیروگاه های 
پرظرفیت و کم ظرفیت به منظور واگذاری زمین در حال انجام است. وی خاطرنشان کرد: به منظور 
اجرای نیروگاه خورشیدی، اراضی دولتی در حریم شــهر و اراضی ملی خارج از حریم شهرها برای 
واگذاری به سرمایه گذاران از سوی ادارات راه و شهرسازی و منابع طبیعی در حال بررسی و انجام 
اقدامات قانونی است. معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان تصریح کرد: دریافت مشاوره 
و ترسیم برنامه های اجرایی در حوزه انرژی خورشیدی و همچنین صدور مجوزهای لازم با تهیه تقویم 
 زمان بندی تســریع یافته که به منظور تسهیل در امور ســرمایه گذاران، درخواست های متقاضیان 

در کارگروه مربوطه مطرح و رسیدگی می شود.

انگشت اتهام کمبود برق به سوی مردم و مصرف خانگی

شبیه قضیه آلودگی و خودروها!

با افزایش ناترازی برق در کشــور و هشــدارهایی درباره کمبود برق در 
ســال های آینده، انگشت اتهام به ســوی مردم و مصرف خانگی نشانه 
رفته است اما آیا این دیدگاه صحیح اســت. به گزارش خبرنگار »بازار«، 
با افزایش ناترازی برق در کشــور و هشــدارهایی درباره کمبود برق در 
ســال  های آینده، انگشت اتهام به ســوی مردم و مصرف خانگی نشانه 
رفته است. این در حالی است که آمارها نشان می دهد سرانه مصرف برق 
خانگی در ایران تقریباً نصف کشــورهای اروپایی است. با وجود این، به 
 نظر می رسد که مشــکل اصلی نه در میزان مصرف، بلکه در کمبود تولید، 

بهره  وری پایین و فرسودگی شبکه برق نهفته باشد.

آمارها چه می گویند؟
بر اساس گزارش  های رسمی وزارت نیرو، سرانه مصرف برق خانگی در 
ایران به طور متوسط حدود ۳۰۰۰ تا 4۰۰۰کیلو وات ساعت در سال است. 
این رقم در مقایســه با کشــورهای اروپایی مانند آلمان )۶۰۰۰کیلووات 
ساعت( و فرانسه )75۰۰کیلووات ســاعت( بسیار کمتر است. حتی در 
کشورهای سردسیر مانند نروژ که استفاده از سیستم  های گرمایشی برقی 
رایج است، سرانه مصرف به حدود ۲۰ هزار کیلو وات ساعت می رسد. این 
اختلاف آشکار نشان می دهد که اگرچه مصرف برق خانگی در ایران قابل 
توجه است اما در مقایسه با کشورهای توســعه  یافته اروپا، سهم بسیار 
کمتری از منابع برق مصرف می شــود؛ بنابراین، ادعای پرمصرف بودن 

مردم ایران به تنهایی نمی تواند دلیل ناترازی برق باشد. به گفته حسنعلی 
تقی زاده، رئیس هیئت مدیره سندیکای برق، اگر اصلاحات لازم انجام 
نشود، در سال آینده ممکن است با ۲5 هزار مگاوات ناترازی برق مواجه 
شویم. این رقم نشان  دهنده، بحرانی اســت که در صورت عدم توسعه و 
بهینه  سازی شبکه تولید برق، بیش از پیش دامن  گیر کشور خواهد شد.

ناترازی برق؛ ناشی از کمبود تولید
در این ارتباط، علی مهدوی، کارشناس حوزه انرژی به »بازار« می گوید: 
یکی از اصلی  ترین عوامل ناترازی برق در ایران، کمبود سرمایه  گذاری در 
بخش تولید و به  روزرسانی نیروگاه  ها است. در حال حاضر، ظرفیت تولید 
برق در ایران حدود ۸5 هزار مگاوات اســت اما در تابستان سال جاری، 
تقاضای برق به بیش از ۶5 هزار مگاوات رسید که باعث قطعی  های مکرر 

برق در بسیاری از مناطق شد.  
مهدوی با بیان اینکه اصفهان یکی از شــهرهایی اســت که مصرف برق 
خانگی در آن تحت تأثیر آب و هوای متغیرش قرار دارد و تابســتان  های 
گرم و خشک و زمستان  های سرد این شــهر باعث شده است که نیاز به 
استفاده از سیستم  های سرمایشی و گرمایشی در ماه  های مختلف سال 
افزایش یابد، اضافــه می کند: طبق آمارهای محلــی، میانگین مصرف 
برق خانگی در اصفهان حدود ۳5۰۰ کیلووات ســاعت در سال است که 

در مقایسه با کشورهای اروپایی همچنان در سطح پایین تری قرار دارد.

نظرات کارشناسان: مردم مقصر نیستند!
کارشناس حوزه انرژی با تأکید بر اینکه عموم متخصصان انرژی تأکید 
دارند که مردم ایران، به ویژه در بخش خانگی، نقش عمده  ای در ناترازی 
برق ندارند، بیان می کند: مشکلات اصلی در ناترازی برق به کمبود ظرفیت 
تولید، بهره  وری پایین تجهیزات خانگی و صنعتی و فرســودگی شبکه 
توزیع مربوط می شــود. حدود ۱۱ درصد از برق تولیدی کشــور در مسیر 
انتقال و توزیع تلف می شــود، در حالی که در کشــورهای پیشرفته این 

میزان به 5 تا 7 درصد می رسد.

راهکارها چیست؟!
مهدوی ادامه می دهد: برای جلوگیری از تشدید بحران برق در سال های 
آینده، باید توجه ویژه  ای به بهینه  سازی مصرف انرژی و افزایش ظرفیت 
تولید برق از منابع تجدیدپذیر مانند انرژی خورشــیدی و بادی شــود. 
همچنین، بازسازی و توســعه نیروگاه  ها و کاهش تلفات شبکه توزیع از 

دیگر راهکارهای پیشنهادی است.
وی با تأکید بر اینکه در نهایت، با توجه به مصرف کمتر از نصف سرانه برق 
خانگی نسبت به اروپا، نمی توان مردم ایران را مقصر اصلی ناترازی برق 
دانســت، ادامه می دهد: برای رفع این مشکل، باید سرمایه گذاری  های 
گسترده  ای در بخش تولید و توزیع انجام شود و سیاست  های تشویقی 

برای بهینه  سازی مصرف اجرا شود.

نماینده کارگران در شورای عالی کار با اشاره به اینکه تمرکز روی اصلاح ماده 
4۱ قانون کار می تواند مسیر تعیین دســتمزد را اصلاح کند، گفت: افزایش 
دســتمزد کارگران مطابق با تورم جاری در جامعه تنها درخواست اعضایی 

شورای عالی کار و جامعه کارگری است.
آیت اسدی در گفت وگو با »تسنیم«، درباره اینکه آیا از ابتدای سال جلسه 
شورای عالی کار پیرامون مباحث دستمزد بوده است یا خیر گفت: از آغاز سال 
تا کنون اعضای شورای عالی کار با هم جلســه ای نداشته اند. کارگروه های 

تخصصی فعال بودند اما تا کنون به نتیجه ای نرسیده ایم.
وی با اشاره به اینکه یکی از مهمترین موضوعاتی که باید در جلسات شورای 
عالی کار بررسی شود، موضوع اصلاح ماده4۱ قانون کار است، افزود: برگزاری 
جلسات بررسی و ترمیم دستمزد کارگران یکی از مهمترین کار های شورای 

عالی کار است.
اسدی با تأکید بر اینکه تمرکز بر روی اصلاح ماده 4۱ در راستای ترمیم حقوق 
و دستمزد کارگران می تواند مسیر سنگلاخی ســال های گذشته را هموار 
کند، بیان کرد: افزایش دستمزد کارگران مطابق با تورم جاری در جامعه تنها 
درخواست اعضایی شورای عالی کار و جامعه کارگری است. چرا که هزینه ها 

از دستمزد بسیار بالاتر است.
عضو شورایعالی کار با اشاره به جزئیات پیشنهاد طرح اصلاح ماده 4۱قانون 
کار گفت: کارشناسان معتقدند که اگر واژه »با توجه به نرخ تورم« به واژه »به 
میزان تورم« تغییر یابد، مطابق با نرخ تورم اعلامی از سوی مراجع رسمی 
آماری مکلف به افزایش دســتمزد ها خواهیم بود. اما اعتقاد دارم که این 
موضوع درست نیست، چرا که وقتی مدیران در قید و بند واژه و کلمه هستند، 

به معنی این است که از وظایف خود شانه خالی می کنند و نسبت به وظایف 
کارگران قصد اقدام خاصی ندارند.

وی با بیان اینکه در طول سال میزان تورم چندین بار تغییر می کند اما حقوق 
کارگران ثابت اســت گفت: همین موضوع به معنی پیــش گرفتن تورم از 

دستمزد است. چرا که تورم افزایش می یابد اما حقوق ثابت است.
اسدی با اشاره به اینکه یکی از چالش های مهم سال گذشته هنگام تعیین 
مزد، تعیین عدد و رقم سبد معیشت است بیان کرد: سبد معیشت کارگران 
از سوی انستیتو پاستور ایران تعیین شد و در سال گذشته رقم اعلام شده 
از سوی پاستور موجب نارضایتی جامعه کارگری بود و همین موضوع لزوم 
اهمیت سبد معیشت را جدی تر می کند. اینکه محرومیت در سبد معیشت 
کارگران به وضوح از سوی مراجع رسمی اعلام می شود و مسئولین به راحتی 

آن را رسانه ای می کنند بسیار نگران کننده است.
اســدی با بیان اینکه دســتمزد کارگران باید با توجه به دســتمزد جهانی 
کارگر باشــد ادامه داد: در دنیا کارگران به عنوان حلقه اصلی گردش چرخ 
اقتصاد هستند و برای تخصص و مهارتشــان ارزش زیادی قائل هستند 
و در کشــور هایی مانند آلمان که تولید و تبحر کارگران در درجه بالایی قرار 
دارد، حقوق و دستمزد کارگران و تأمین معیشــت آن ها از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است.
نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: ۳ وزیر در جلسه تعیین مزد ۱4۰۳ 
وعده دادند که تورم را مهــارم می کنند واجازه افزایش نــرخ تورم بیش از 
۲۰درصد را نمی دهند. اما متأسفانه تورم خیلی بیشتر از این میزان بالا رفت 

ولی تغییری در حقوق کارگران ایجاد نشد.

نماینده کارگران در شورای عالی کار:

دستمزد کارگران باید با توجه به دستمزد جهانی کارگر باشد 
خبر روز

مشکلات اصلی در ناترازی برق به کمبود ظرفیت تولید، 
بهره  وری پایین تجهیزات خانگی و صنعتی و فرسودگی 
ز  ا درصد   ۱۱ حدود  می شود.  مربوط  توزیع   شبکه 
برق تولیدی کشور در مسیر انتقال و توزیع تلف می شود، 
به این میزان  پیشرفته  ی  لی که در کشورها  در حا

 ۵ تا ۷ درصد می رسد

با ۱۰۰ میلیون تومان چه خودروهایی می توان خرید؟
مشاهدات میدانی از بازار خودرو کارکرده نشان می دهد با پرداخت حداکثر ۱۰۰ میلیون تومان امکان 
خرید پراید، پیکان، پژو آردی و 4۰5، رنو پی کی و مدل های قدیمی دووهای با کارکارد بالا وجود دارد. 

تمامی این خودروها تولید دهه 7۰ و ۸۰ بوده و بدنه آن ها کامل رنگ شده است.
به گزارش خبرنگار »ایراســین«، درآمد ماهانه حدود ۱۰ میلیون تومان تا یکی دو دهه قبل نجومی 
بود ولی امروز فردی با چنین درآمدی باید هفت ماه تا یک سال تمام حقوق خود را پس انداز کند تا 
در صورت ثبات قیمت ها یک پراید تولید دهه 7۰ و ۸۰ یا پیکان بخرد. البته با گشــت وگذاری در بازار 
خودروهای کارکرده قادر به خرید پژو آردی یا 4۰5، رنو پی کی یا دوو ماتیز، سی یلو و ریسر با کارکرد بالا 
نیز خواهد بود. همچنین یافتن خودرویی با بدنه سالم در این بازه قیمت غیر ممکن است و شرایط فنی 

بعضی مدل از این خودروها تا چند میلیون تومانی خرج روی دستتان خواهد گذاشت.

خانواده پراید
خریداران در طول یک دهه قبل با پرداخت 5۰ میلیون تومــان قادر به خرید یک پراید صفر کیلومتر 
بودند. ولی امروز خرید یک پراید دور رنگ تولید دهه 7۰ و ۸۰ دست کم به بودجه ۸۰ میلیون تومانی نیاز 
دارد. بررسی جدیدترین آگهی های فروش خودروهای کارکرده در پلتفرم های آنلاین نشان می دهد 
سهم زیادی از بازار اتومبیل های کارکرده با قیمت کم تر از ۱۰۰ میلیون تومان به خانواده پراید اختصاص 
دارد و با پرداخت حداکثر ۱۰۰ میلیون تومان می توان یک پراید هاچ بک، ۱۳۱، ۱4۱، صندوق دار بنزینی 
 و یا دوگانه سوز خرید، برای مثال پراید هاچ بک مدل 7۶ دور رنگ با ۳۰۰ هزار کیلومتر کارکرد با بهای
 ۸۰ میلیون تومــان، پراید صندوق دار تولید ســال ۸7 دور رنگ با ۸۰ هزار کیلومتــر کارکرد با قیمت 
۹۰میلیون تومان، پراید SE ۱۳۱ مدل ۸5 دور رنگ با 5۰ هزار کیلومتر کارکرد با بهای ۹5 میلیون تومان 
و پراید دوگانه سوز تولید سال ۸۱ با چند لکه رنگ و ۹۰ هزار کیلومتر کارکرد با قیمت ۱۰۰ میلیون تومان 
 به فروش می رسد. گفت وگو با تعدادی از نمایشگاه داران نشان می دهد اکثر خریداران پراید را به دلیل 

کم مصرف بودن و استهلاک پایین به دیگر خودروهای در این بازه قیمتی ترجیح می دهند.

خانواده پژو
۱۰۰ میلیون تومان معادل قیمت یک پژو آردی و یا پژو 4۰5 با حداقل ۲۰ ســال کارکرد اســت. این 
خودروها نســبت به پرایدهای کم تر از صد میلیون تومانی از وضعیت رنگ و بدنه بهتری برخوردارند 
ولی تعداد آن ها در بازار زیاد نیست و به ندرت می توان یک پژو آردی یا 4۰5 با قیمت کم تر از ۱۰۰ میلیون 
تومان پیدا کرد. گزارش های میدانی از بازار خودروهای قدیمی و کارکرده حاکی از آن است که پژو 4۰5 
جی ال ایکس مدل ۸۱ با کارکردی ۶۰ هزار کیلومتــر و خط و خش جزئی قیمتی معادل ۹5 میلیون 
تومان دارد، قیمت پژو آردی مدل ۸۲ با ۲۰۰ هزار کیلومتــر کارکرد و چند لکه رنگ ۹7 میلیون تومان 
است و یا پژو آردی دوگانه سوز تولید سال ۸۲ با خط و خش جزئی با بهای ۱۰۰ میلیون تومان به فروش 

می رسد. در حالی که اواسط دهه ۹۰ قیمت این خودروها به بیش از 4۰ میلیون تومان نمی رسید.

رنو پی کی
رنو پی کی محصول اقتصادی پارس خودرو با وجود قدیمی بودن مشتریان زیادی دارد. قیمت پایین 
و هزینه استهلاک کم باعث شده تا ســهمی از بازار خودروهای کارکرده و قدیمی همچنان به پی کی 
اختصاص داشته باشد. بررسی ها نشان می دهد رنو پی کی شهریور سال ۹۳ با قیمت کمتر از ۱۰ میلیون 
تومان به فروش می رسید ولی این خودرو در شهریور ۱4۰۳ بین ۸۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان قیمت گذاری 
می شود. رنو پی کی مدل ۸۲ با ۱۱۰ هزار کارکرد با بهای ۸۰ میلیون تومان، رنو پی کی مدل با ۲۹۰ هزار 
کیلومتر کارکرد به ارزش ۸7 میلیون تومان و رنو مدل ۸۰ بــا ۲5۰ هزار کیلومتر به قیمت ۱۰۰ میلیون 
تومان از جمله جدیدترین آگهی های فروش خودروهای قدیمی با بودجه حداکثر ۱۰۰ میلیون تومانی 
محسوب می شوند. طبق جزئیات آگهی ها منتشر شده در پلتفرم های آنلاین رنوهای موجود در بازار 
خودروهای کارکرده بدنه دور رنگ داشــته و بعضی از قطعات بدنه مانند درب و کاپوت تعویض شده 

است. همچنین در میان آنها تعداد انگشت شماری رنو چپی نیز برای فروش آگهی شده اند.

با مسئولان

گزارش

چین؛ بزرگ ترین 
مقصد کالاهای 
صادراتی ایران

گمرک جمهــوری اســلامی ایران 
طی گزارشــی، آمار تجارت خارجی 
پنج ماهه ابتدایی ســال جاری را 
منتشر کرد که براســاس آن چین 
بزرگ ترین مقصد کالاهای صادراتی 

ایران در این بازه زمانی است.

عکس خبر

  وزارت اقتصاد 
 آماده ارائه تضامین دولتی
 به طرح های اقتصادی 
بخش غیردولتی است

وزیر امور اقتصادی و دارایی با ارسال نامه ای به 
وزیر صنعت، معدن و تجــارت، وزیر نیرو، وزیر 
نفت، وزیر راه و شهرســازی و وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، آمادگی این وزارتخانه برای ارائه 
تضامین دولتی به طرح های اقتصادی بخش 
غیر دولتی را اعــلام کرد. به گــزارش »ایرنا«، 
عبدالناصر همتی در این نامه نوشت: به موجب 
بند »الــف« مــاده ۲۸ قانون تأمیــن مالی و 
زیرســاخت ها مصوب ســال ۱4۰۲، به وزارت 
امور اقتصــادی و دارایی اجازه داده می شــود 
برای حمایت از تأمیــن مالی خارجی مورد نیاز 
طرح های اقتصادی بخش غیردولتی که توجیه 
فنی- اقتصادی آن به تصویب شــورای تأمین 
ملی تأمین مالی رســیده، با اخذ تضامین لازم 
معتبر نســبت به صدور ضمانــت نامه دولتی 
اقدام کند. وی افزود: در این راســتا، با عنایت 
به تکلیف قانونی یاد شــده و در جهت تسهیل 
تأمین مالی تولید و تحقق شــعار سال، وزارت 
امور اقتصادی و دارایی آمادگی خود را برای ارائه 
تضامین دولتی به طرح های اقتصادی بخش 
غیردولتی اعلام می کند.  وزیــر اقتصاد در این 
نامه خاطرنشان کرد: به منظور حمایت از فعالان 
بخش غیر دولتی و تسهیل صدور ضمانت نامه 
برای آنان، دستور فرمایید ضمن انجام اقدامات 
لازم، پروژه های مورد نظــر دارای توجیه فنی- 
اقتصادی آن دستگاه به همراه مستندات مورد 
نیاز برای بررسی و تصویب در شورای ملی تأمین 
مالی به این وزارتخانه ارســال شود. برپایه این 
گزارش، قانون تأمین مالی تولید و زیرساخت ها 
در اواسط اردیبهشت ماه برای اجرا به دولت ابلاغ 
شده است که از مواد آن، تشکیل »شورای ملی 
تأمین مالی« است. بر این اساس این قانون، 
به منظور توسعه و ترویج الگوهای تأمین مالی، 
هم افزایی نهاده ها و روش هــای تأمین مالی، 
تقویت نظارت یکپارچه در تأمین مالی، توسعه 
دامنه وثایق و تضامین و تقویت نظام سنجش 
اعتبار »شــورای ملی تأمین مالی« به ریاست 

وزیر امور اقتصادی و دارایی تشکیل می شود.

دوشنبه  ۲ مهر ۱۴۰۳ / ۱۹ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۲۳ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۸۱
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تخریباثرملینوشآباد

وقتی میراث فرهنگی در خواب غفلت است
شهرداری نوش آباد به بهانه ساخت آمفی تئاتر اقدام به تخریب آب انبار 

شهر نوش آباد کرده است.
به گزارش »تسنیم«، شهرداری نوش آباد با وجود اقدامات قابل تقدیر 
در این شهر اما در اقدامی خلاف قانون و به بهانه ساخت آمفی تئاتر اقدام 
به تخریب آب انبار شهر نوش آباد کرده در حالی که این اثر در فهرست آثار 

ملی به ثبت رسیده است.
محمد مشــهدی نوش آبادی، عضو هیئت علمی دانشــگاه کاشان در 
گفت وگو با خبرنگار »تســنیم« اظهار کرد: گود کــردن حریم آب انبار 
مرکزی که ورودی اصلی شهر زیرزمینی نوش بوده به بهانه  واهی ساخت 
آمفی تئاتر، باعث تخریب سقف پوششی دوم این بنای تاریخی شده 
 که در فهرســت میراث ملی به ثبت رسیده است و ســالانه ها بیش از

 100هزار گردشگر از آن بازدید می کنند.
وی افزود: دومین اقدام شــهرداری نوش آباد که خلاف قانون اســت، 
کور کردن معبر چندساله و مهمی است که یکی از زیباترین معابر بافت 
تاریخی نوش آباد است، بدین ترتیب که فضای شامل معبر و بخشی از 

دیواره آب انبار نزدیک به دو متر گود و مسدود شده است. 
مشــهدی نوش آبادی تصریح کرد: تخریب و تجاوز به آب انبار مرکزی 
نوش آباد، سند رسوایی کسانی است که مسئولیت نگهداری آثار تاریخی 
را بر عهده دارند و متأســفم برای میراث فرهنگــی آران و بیدگل که به 
سادگی، اهمال کاری خود و کارهای خلاف قانون شهرداری نوش آباد را 
توجیه می کند. وی با بیان اینکه اقدامات و خدمات شهرداری نوش آباد 
قابل تقدیر است، تأکید کرد: نســبت به کار های شهرداری در آغاز دوره، 
خوشــبین بودم، احترام آن ها را حفظ کرده و حتــی از خدمات آن ها 
تشکر کردم، اما این کار آن ها نادرست و غیرقانونی است و  عزم آن ها بر 

تخریب ها متأسفانه جزم است.
رئیس سابق مرکز کاشان شناسی دانشگاه کاشان گفت: براین باورم که 
غرض آن ها منفی نبوده است اما نتوانستند کار خوب و بد را تشخیص 
دهند و یکی از علت ها این اســت که پایگاه میراث فرهنگی نوش آباد 
مدیر ندارد که اگر داشــت، از این کار جلوگیری می کــرد و هم به آن ها 

مشورت درست می داد.
مشــهدی نوش آبادی افزود: نوش آباد به باور شخصیتی مانند »دکتر 
جبرئیل نوکنده«، رئیس موزه ملی ایران، »یک شــهر قوی و شگفت 
تاریخی دوره اسلامی در کنار کاشان اســت« لذا شهردار نوش آباد باید 

درک کند که برند اصلی این شهر تاریخ و فرهنگ آن است.
وی تأکید کرد: حفظ بناهای تاریخی بســیار مهم اســت و دوســتان 
شــهرداری نوش آباد نمی دانند چه آسیب شــدیدی به این شهر وارد 

کرده اند؛ وقتی گستره یک شــهر و تعداد آثار تاریخی آن محدود است، 
اگر قرار باشــد به هر علتی بخشــی از آن را تخریب کنیم، کل شهر را از 

اعتبار می اندازیم.
عضو هیئت علمی دانشگاه کاشان تصریح کرد: کف یک معبر را دو متر 
پایین آورده و ادعــا می کنند که از قبل این طور بوده اســت، مگر مردم 
از گودال حرکت می کردند؟ ســطح کوچه، هم ســطح سقف دوم آب 
انبار بوده اســت و هر توجیهی برای این رفتار نادرســت قابل پذیرش 
نیســت.بنابراین باید آب انبار به شــکل اولیه آن بازســازی و معبر به 
ســطح معمول درآمده و باز شــود. این فعال حوزه میــراث فرهنگی 
تأکید کرد: اگر شــهرداری دســت از لجاجت بردارد، دستبوس آن ها 
هســتم و هر کس بر کار خلاف قانون و حقوق مــردم کار کند، عواقب 
آن را بر عهده دارد و مــردم نوش آباد آن ها را نمی بخشــند. وی گفت: 
امروز معلوم شده اســت که ســاخت آمفی تئاتر و گودبرداری کنار آب 
انبار مرکزی نوش آباد، خلاف است و مســئولیت اخلاقی و قانونی آن 
بر عهده کسانی اســت که اقدام به تخریب کردند و باید حتی به قیمت 
بازداشت متخلفان از تخریب آن جلوگیری می شد، زیرا این تخریب ها 
در یک اثر ملی و بــا برنامه قبلی انجام شــده و جبران ناپذیر اســت.

مشهدی نوش آبادی افزود: اگر حتی یک دانشجوی مرمت این بلایی 
که بر ســر آب انبار آورده اید را ببیند گریه اش می گیرد، اما مدیر میراث 

فرهنگــی آران و بیدگل از ایــن کار خلاف و غیرقانونــی دفاع می کنند 
 و لذا عواقــب این دفاع بر عهده میراث فرهنگی اســت و اســتمرار آن 
به هیچ وجه قابل پذیرش نیســت. وی تأکید کــرد: همه آب انبارهای 
ایران، دو پوشش دارد یک پوشــش به صورت مورب به موازات پله ها 
و یک پوشــش هم سطح کوچه اســت اما شــهرداری نوش آباد برای 
توجیه این اشــتباه خود به دروغ متوسل می شــوند و مردم را جاهل 

فرض می کنند.
مشــهدی نوش آبادی تصریح کرد: رفع رطوبت از آثــار، راه های فنی و 
تخصصی دارد نه اینکه نصــف مخزن را به ارتفــاع دو متر خاکبرداری 
کنید؛ اگر قرار باشد آب انبار پایین تر از ســطح باشد ما معبر عمومی را 

نابود کنیم.
عضو هیئت علمی دانشــگاه کاشــان گفت: خلاف هــای متعددی در 
محدوده آب انبار نوش آباد، اتفاق افتاده است و عده ای از جایگاه خود 
سوء اســتفاده کردند و خلاف اول اینکه بخشــی از آب انبار نابود شده 
است و دیواره سقف دوم را به ارتفاع دو متر پله پله کرده اند که غیر موجه، 

غیرقانونی و غیر استاندارد است.
به گزارش »تسنیم«، پیگیری های خبرنگار »تسنیم« از میراث فرهنگی 
شهرستان آران و بیدگل در این زمینه راه به جایی نداشت و پاسخی در 

این زمینه داده نشد.

 مدیرکل میراث فرهنگی استان فارس:

نقشبرجستهساسانیفیروزآبادساماندهیمیشود
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی اســتان فارس از اجرای پروژه ساماندهی 

و اجرای پوشش حفاظتی نقش برجسته ساسانی دره تنگاب در شهرستان فیروزآباد خبر داد.
محمد ثابت اقلیدی در حاشــیه بازدید از نقش برجسته ساســانی فیروزآباد با بیان اینکه نقش 
برجسته ساسانی دره تنگاب یکی ازآثار ارزشمند در منظر جهانی باستان شناختی ساسانی استان 
فارس است، گفت: این نقش برجسته در سال 1۳1۵ در فهرست ملی به ثبت رسیده است. وی افزود: 
با توجه به قدمت و ارزشــمندی اثر و هم چنین حفاظت اصولی از آن پروژه ساماندهی این نقش 

برجسته در دستور کار قرار گرفته است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی اســتان فارس ادامه داد: اجرای این پروژه 
به منظور جلوگیری از آسیب های محیطی بر روی این نقش برجســته است. ثابت اقلیدی اظهار 
 کرد: پوشــش حفاظتی و ســاماندهی نقش برجســته ساســانی دره تنگاب با اعتباری بیش از

 ۷۳۲ میلیون تومان اجرا می شود. 
به گزارش»ایسنا«، این نقش برجسته صحنه پیروزی اردشیر اول ساسانی بر اردوان پنجم اشکانی 
است و بزرگ ترین نقش برجسته استان فارس به شــمار می آید. منظر جهانی باستان شناختی 
ساسانی فارس در ۳ شهرستان اســتان فارس قرار گرفته و آثار دوره ساسانیان شامل قلعه دختر، 
کاخ اردشیر، شهرگور در شهرستان فیروزآباد، کاخ ساسان در شهرستان سروستان و شهر تاریخی 
بیشاپور، نقوش برجسته دره تنگاب فیروزآباد و تنگ چوگان و غار شاپور در شهرستان کازرون است.

معاون شهردار تهران:

تبادلاتفرهنگیتهرانومسکوافزایشمییابد
معاون شهردار تهران با اشاره به برگزاری اجلاس بریکس و حضور هیئتی از شهرداری تهران در این 
اجلاس، گفت: رخداد بریکس ابتکار عمل خوبی از سوی روسیه و شخص رئیس جمهور این کشور 

است و می تواند پیامدهای ارزنده ای را در توسعه روابط میان کشورها به همراه داشته باشد. 
به گزارش »ایمنا«، محمد امین توکلی زاده در حاشیه نشســت با معاون شهردار مسکو و مسئول 
کمیته گردشــگری بریکس در مصاحبه با شبکه تلویزیونی روســیه اظهار کرد: بریکس نشان داد 
ظرفیت های موجود در تعاملات و دیپلماســی جهانی فراتر از موضوعی است که کسی بتواند آن را 
تحریم یا محدود کند. با ابتکار عمل کشورهای دیگر می شود موضوعاتی را که دیگران فکر می کنند 
می توانند محدود کنند، را توسعه داد. وی به دستاورد سفر هیئت ایرانی به اجلاس بریکس اشاره کرد 
و افزود: جمهوری اســلامی ایران تجربه خوبی را با گروه های روسی در مذاکرات داشتیم و با نقاط 

اشتراک و تعامل یکدیگر بیش از گذشته آشنا شده ایم.
معاون شهردار تهران خاطرنشان کرد: پیدا کردن اشتراکات و پایه قراردادن آن برای تعاملات بیشتر 

برای برنامه ریزی آینده به نفع دو کشور برای آینده خواهد بود.
توکلی زاده بیان کرد: جلسه ویژه ای در حوزه گردشگری برگزار و مقرر شد شرکت های مسافرتی ایران 
و روسیه با یکدیگر هماهنگی و ارتباط بیشتری داشته باشند و با شناخت ظرفیت های گردشگری 
در دو کشور، زمینه را برای حضور گردشگران در مناطق گردشگرپذیر ایران و روسیه فراهم کنند؛ در 
این راســتا کتابی در ایران با موضوع معرفی ظرفیت های گردشگری تهران به زبان روسی تدوین و 
منتشر شده است که در اختیار طرف روسی قرار گرفته و امیدواریم با ارائه این اطلاعات گردشگران 
روس از مناطق گردشگری پایتخت ایران بیش از گذشته بازدید کنند؛ انتظار می رود هیئتی از روسیه 

نیز با سفر به تهران نشست های مشترکی را با مقامات شهری و دیگر مسئولان ایرانی برگزار کنند.
معاون شهردار تهران به پیشینه تاریخی و فرهنگی ایران اشاره کرد و گفت: ایران کشوری متمدن با 
تاریخچه ای غنی و دارای بناهای تاریخی و طبیعت بکر و چهارفصل و نیز دارای فرهنگ های بومی 
و هویت با ارزشی است که در صورت معرفی درست آن به مردم روسیه، مورد استقبال شهروندان و 

نخبگان این کشور قرار خواهد گرفت.

اخبار

سابقه نخستین حضور سینمای ایران در جوایز اسکار به ۴۷ سال قبل بازمی گردد 
و تا امروز فیلم های ایرانی چهار بار به جمع نامزدهای نهایی این رویداد سینمایی 

راه یافته اند.
به گزارش »ایمنا«، روز شنبه بود که اعلام شد اعضای هیئت انتخاب اسکار فیلم 
سینمایی »در آغوش درخت« به کارگردانی بابک خواجه پاشا را به عنوان نماینده 
سینمای ایران برای رقابت در اســکار ۲0۲۵ معرفی کردند؛ »در آغوش درخت« 
ســی امین نماینده رسمی ســینمای ایران در ادوار رقابت اســکار بهترین فیلم 

بین المللی جوایز اسکار محسوب می شود.
»در آغوش درخت« روایتی از زندگی 1۲ ساله کیمیا )مارال بنی آدم( و فرید )جواد 
قامتی( است؛ آن ها دو فرزند به نام های طاها و علیسان دارند و با اینکه در ظاهر 
مشکلی در زندگی خود ندارند، اما دچار چالش هایی شده اند و در آستانه جدایی 
هستند؛ ماجرای اصلی این فیلم در روستاهای آذربایجان است اما کیمیا اصالتاً 

شمالی است و در آذربایجان زندگی می کند.

نگاهیبهفیلم»درآغوشدرخت«
در این فیلم کیمیا هم استخر پرورش و هم رستوران دارد، فرید هم کارگاه تولیدی 
دارد و بر این اساس مشکلات مالی ندارند که این موضوع موجب طلاقشان شده 

باشد و تا بخشی از کار هم مشخص نیست که ماجرای اختلاف چیست.
»در آغوش درخت« اولین فیلم بابک خواجه پاشــا اســت که پس از آن »آبی 
روشن« را ساخت اما »آبی روشــن« اول اکران شــد. »در آغوش درخت« در 
جشنواره فیلم فجر ۴1 نامزد ۸ سیمرغ از جمله بهترین طراحی صحنه، بهترین 
صداگذاری و بهترین صدابــرداری، بهترین فیلمنامه، بهتریــن نقش اول زن، 
بهترین نقش مکمل مرد، بهترین کارگردانی، بهترین فیلم و بهترین فیلم اول شد 

و توانست سیمرغ بلورین بهترین فیلمنامه فیلم اول را از آن کند.
در توصیف این فیلم نیز این طور باید گفت که در حالی که اغلب فیلم های سینمای 
ایران در فضاهای شــهری و نقاط تکراری ساخته می شود، بابک خواجه پاشا در 
این فیلم دوربین و عوامل را به استان آذربایجان غربی و شهرستان ارومیه برده تا 
»در آغوش درخت« از لحاظ بصری فیلمی متفاوت و متمایز از دیگر آثار سینمای 
ایران باشد، البته هرچند فیلم در فضای غیرشــهری است اما نقش ها از فضای 
شهری دور نیستند و همه تحصیل کرده هســتند و در فیلم نیز چندین بار به این 

نکته تأکید شده است.
در این فیلم مخاطب با یک قصه جاندار در بســتر ملودرام مواجه است و همین 
فیلمنامه استاندارد باعث اجرای موفق شده اســت، همچنین باید گفت که »در 
آغوش درخت« به مخاطب احترام می گــذارد زیرا در حالی که مخاطب امروزی 
درگیر سریال های ترکی با مفهوم خانواده از هم پاشیده است، این فیلم فرصت 

خوبی برای تبیین مفهوم خانواده به حساب می آید.
از سویی بخش عظیمی از موفقیت این فیلم مرهون بازیگران فیلم است، از بازی 
مارال بنی آدم که نامی آشــنا برای اهالی سینما اســت تا علیسان پسر کوچک 
خانواده؛ از دیگر نقاط قابل توجه این فیلم آن اســت کــه هرچند در بخش های 
مختلف تصاویری جذاب از طبیعت می بینیم اما نکته اصلی آن است که این لذت 
بردن مخاطب را از ماجرای اصلی فیلم نه تنها دور نمی کند، بلکه تا حد زیادی او را 

با خود همراه می کند، بر همین اساس ماجرای فیلم در خصوص مفهومی است 
که ممکن است برای زندگی هر شخصی پیش بیاید و افراد می توانند خود را در 
موقعیت ها تصور کنند، علاوه بر این توصیفات باید گفت که موسیقی این فیلم نیز 

همراه با فراز و فرود ماجرا با مخاطب همراه می شود.
این فیلم در واقع نمونه ای از زندگی هزاران زوج ایرانی است که انگار یاد نگرفته اند 
با یکدیگر حرف بزنند و مسائل میانشان را با گفت وگو در کانون خانواده حل کنند؛ 
آن ها در حالی تصمیم می گیرند که از یکدیگر جدا شوند و دو پسرشان را از هم جدا 
کنند تا هرکدام با یکی از آن ها زندگی کنند که از قدرت و توان ارتباطی این دو فرزند 
غافل هستند؛ قدرت و توانی که نه تنها این دو را کنار یکدیگر نگاه می دارد، بلکه در 
نهایت موجب می شود فاصله بعید میان زوج خشمگین ابتدای فیلم، کم و کمتر 
شود. سکانس پایانی فیلم اما آنچنان زیبا و تأثیرگذار است که تمام دشواری ها و 
ناملایمات را تحت الشعاع قرار می دهد؛ جایی که جنگل و درختان کودکان معصوم 
را در آغوش خویش گرفته است تا شاید پدران و مادران امروزی، به یاد بیاورند که 

مهم ترین مأموریتشان حراست و حفاظت از فرزندانشان است.

نگاهیبهنمایندگانایراندراسکار
سابقه نخستین حضور سینمای ایران در جوایز اسکار به ۴۷ سال قبل بازمی گردد 
و تا امروز فیلم های ایرانی چهار بار به جمع نامزدهای نهایی این رویداد سینمایی 

راه یافته اند؛ پس از نامزدی تاریخی فیلم »بچه های آســمان« در سال 1۹۹۸ در 
شاخه فیلم خارجی زبان، اصغر فرهادی دو بار با فیلم های »جدایی نادر از سیمین« 
)۲011( و »فروشنده« )۲01۶( به جمع نامزدهای نهایی اسکار بین المللی راه یافت 
و دو بار سینمای ایران را صاحب مجسمه طلایی اسکار کرد و در سال ۲0۲0 و ۲0۲1 
نیز به ترتیب فیلم های »خورشید« از مجید مجیدی و »قهرمان« از اصغر فرهادی 

به جمع 1۵ نامزد اولیه این شاخه راه یافتند.
البته باید به این نکته توجه داشت که سابقه سینمای ایران در اسکار تنها به شاخه 
بهترین فیلم بین المللی محدود نمی شود و اصغر فرهادی در هشتادوچهارمین 
دوره جوایز اسکار توانست برای فیلم »جدایی نادر از سیمین« نامزد کسب جایزه 
بهترین فیلمنامه اصلی شــود، اما در نهایت در آن سال جایزه این شاخه به فیلم 

»نیمه شب در پاریس« رسید.
برای نخستین بار و در ســال 1۳۵۶ وزارت فرهنگ و هنر وقت فیلم »دایره مینا« 
داریوش مهرجویی را به اسکار معرفی کرد و پس از آن فیلم »باد صبا« ساخته آلبر 
لاموریس به عنوان نماینده ایران در ســال ۵۷ راهی آکادمی اسکار شد؛ در ادامه 
این روند و پس از 1۷ سال وقفه یعنی در سال 1۹۹۴ فیلم »زیر درختان زیتون« 
به کارگردانی عباس کیارستمی نماینده ایران در شــصت وهفتمین دوره جوایز 
اسکار نام گرفت و پس از آن نیز »بادکنک سفید« از جعفر پناهی در سال 1۹۹۵ به 
اسکار معرفی شد و پس از یک سال وقفه و در سال 1۹۹۷ فیلم »گبه« محسن 

مخملباف نماینده ایران در این جوایز سینمایی شد؛ »بچه های آسمان« ساخته 
مجید مجیدی هم در سال 1۹۹۸ به اسکار خارجی رفت و سال بعد از آن نیز »رنگ 

خدا« دیگر ساخته مجیدی فرصت حضور در این جایزه سینمایی را پیدا کرد.
»زمانی برای مستی اســب ها« ســاخته بهمن قبادی )۲000(، »باران« مجید 
مجیدی )۲001(، »من ترانه 1۵ سال دارم« به کارگردانی رسول صدرعاملی )۲00۲(، 
»نفس عمیق« ساخته پرویز شهبازی )۲00۳(، »لاک پشت ها پرواز می کنند« از 
بهمن قبادی )۲00۴(، »خیلی دور خیلــی نزدیک« به کارگردانی رضا میرکریمی 
)۲00۵(، »کافه ترانزیت« از کامبوزیا پرتوی )۲00۶(، »میم مثل مادر« اثر رسول 
ملاقلی پور )۲00۷(، »آواز گنجشک ها« از مجید مجیدی )۲00۸(، »درباره الی« 
به کارگردانی اصغر فرهادی )۲00۹( و »بدرود بغــداد« از مهدی نادری )۲010(، 
نمایندگان سینمای ایران در سال های بعد بودند تا در سال ۲01۲ سینمای ایران با 
فیلم »جدایی نادر از سیمین« ساخته اصغر فرهادی توانست برای نخستین بار 

این جایزه مهم را به ویترین افتخارات خود اضافه کند.
در ســال های ۲01۴، ۲01۵ و ۲01۶ فیلم های »گذشته« اصغر فرهادی، »امروز« 
رضا میرکریمی و »محمد رسول ا...)ص(« مجید مجیدی به اسکار فرستاده شدند و 
در سال ۲01۶ اصغر فرهادی با فیلم »فروشنده« برای دومین بار به اسکار خارجی 
دست یافت؛ سال ۲01۸ نیز فیلم »نفس« از نرگس آبیار نماینده سینمای ایران 
در نودمین دوره جوایز سینمایی اسکار بود و سال ۲01۹ فیلم »بدون تاریخ، بدون 
امضا« ساخته وحید جلیلوند این فرصت را پیدا کرد تا نماینده سینمای ایران در 
این جوایز سینمایی باشد و در جوایز اسکار ۲0۲0 نیز برای نخستین بار یک مستند 
به نام »در جست وجوی فریده« ساخته مشترک آزاده موسوی و کورش عطایی 

به رقابت اسکار فرستاده شد.

»مجیدمجیدی«رکورددارحضوردراسکار
در اسکار ۲0۲1، فیلم »خورشید« ساخته مجید مجیدی به عنوان بیست وششمین 
نماینده سینمای ایران در شــاخه بهترین فیلم بین المللی )غیرانگلیسی زبان( 
انتخاب شد و حتی توانست به جمع نامزدهای اولیه این شاخه نیز راه یابد و در 
سال ۲0۲۲ نیز »قهرمان« ساخته اصغر فرهادی پس از موفقیت در جشنواره کن، 
نماینده سینمای ایران شد و برای دومین بار به جمع نامزدهای اولیه راه یافت اما از 
رسیدن به فهرست نامزدهای نهایی بازماند و سال گذشته نیز فیلم »نگهبان شب« 

ساخته رضا میرکریمی نماینده سینمای ایران بود.
مجید مجیدی با شش بار حضور در اسکار )برای فیلم های بچه های آسمان، رنگ 
خدا، باران، آواز گنجشک ها، محمد رسول ا...)ص( و خورشید( رکورددار است و پس 
از او اصغر فرهادی با پنج بار نمایندگی سینمای ایران در اسکار با آثارش قرار دارد 

که دو بار اسکار را گرفته است.
آخرین مهلت ارسال آثار برای رقابت در شــاخه بهترین فیلم اسکار بین المللی 
چهاردهم نوامبر ۲0۲۴ )بیست وچهارم آبان( است و در ادامه این مسیر فهرست 
نامزدهای اولیه مدعیان اسکار بین المللی نیز هفدهم دسامبر )بیست وهفتم آذر( 
و نامزدهای نهایی هم هفدهم ژانویه ۲0۲۵ )بیست وهفتم دی( اعلام خواهند شد 
و در نهایت نودوهفتمین دوره جوایز ســینمایی اسکار دوم مارس ۲0۲۵ )بامداد 

سیزدهم اسفند( برگزار خواهد شد.

بهبهانهمعرفی»درآغوشدرخت«بهاسکار۲۰۲۵

مروری بر حضور ایران در جشنواره اسکار
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هوای سالم اصفهان در نخستین روز پاییز
میانگین شاخص کیفیت هوای کلانشهر اصفهان در نخســتین روز پاییز با قرار گرفتن روی عدد ۸۱ 
وضعیت قابل قبول )سالم(  را نشان می داد. به گزارش »مهر«، شاخص کیفی هوای کلان شهر اصفهان 
بر اساس داده های ۱۵ ایستگاه سنجش فعال در ۲۴ ســاعت منتهی به ۶ صبح یکشنبه یکم مهر با 
میانگین ۸۱ وضعیت قابل قبول ِ)سالم( را نشان می داد. همچنین بر اساس داده های سامانه برخط 
کنترل کیفیت هوای سازمان محیط زیست در روز یکشنبه شاخص هوای خمینی شهر با میانگین ۷۶، 
کاشــان ۶۲ و مبارکه ۷۰ و نجف آباد AQI ۵۴ وضعیت قابل قبول و در قهجاورستان با میانگین ۱۴۹ 
 AQI ۱۶۰ وضعیت ناسالم برای گروه های حســاس و در سجزی با میانگین AQI ۱۲۵ و زرین شهر
ناسالم برای عموم افراد جامعه ثبت شد. بنا بر اعلام اداره کل هواشناسی استان اصفهان تا اواسط هفته 
جاری )هفته اول مهر( در مناطق شرق و مرکز اصفهان، کماکان وزش باد به نسبت شدید و غبار رقیق 
پیش بینی می شود. اصفهانی ها در نخستین روز پاییز سال جاری در حالی در هوای سالم تنفس کردند 
که شاخص کیفی هوای کلان شهر اصفهان بر اساس داده های ۱۶ ایستگاه سنجش در مدت مشابه 
سال گذشته یعنی در ۲۴ ساعت منتهی به ساعت ۷ صبح روز شنبه یکم مهرماه ۱۴۰۲ با میانگین ۱۳۴ 

وضعیت ناسالم برای گروه های حساس را نشان می داد. 

در ۲ روز پایانی شهریور ماه

حوادث رانندگی در اصفهان ۳۲ مصدوم بر جا گذاشت
سخنگوی مرکز اورژانس استان اصفهان از مصدومیت ۳۲ نفر بر اثر حوادث رانندگی استان در ۲ روز 
تعطیلات پایان شهریور امسال خبر داد. عباس عابدی روز یکشنبه در گفت  و گو با »ایرنا« اظهار کرد: 
تصادف زنجیره ای شنبه شب در اتوبان خرازی اصفهان ۶ مصدوم داشت که توسط عوامل اورژانس به 
بیمارستان های آیت ا... کاشانی و الزهرا)س( منتقل شدند. وی ادامه داد: تصادف بین خودروهای 
سمند و لیفان در ورودی مبارکه از سمت شهر مجلسی در روز جمعه گذشته نیز پنج نفر بر جا گذاشت 
که همگی به بیمارستان محمد رسول ا...)ص( مبارکه انتقال یافتند. سخنگوی مرکز اورژانس استان 
اصفهان خاطرنشان کرد: تصادف بین خودروهای ایسوزو و پژو روز جمعه در جاده تیران-سامان )سه 
راهی آب پونه( نیز سبب مصدومیت ۵ نفر و انتقال آنان به بیمارستان بهنیا تیران شد. عابدی گفت: 
تصادف بین خودروهای روآ و لیفان شامگاه پنجشنبه گذشته در خیابان ماربین خمینی شهر، هشت 
مصدوم بر جا گذاشت که به بیمارستان ۹ دی منظریه خمینی شهر منتقل شدند. وی اضافه کرد: عصر 
پنجشنبه گذشته نیز واژگونی پراید در جاده تیران - داران روبه روی دولت آباد نیز سبب مصدومیت 
هشت نفر شد که به بیمارستان های شهید رجایی داران و بهنیا تیران انتقال یافتند. سخنگوی مرکز 
اورژانس استان اصفهان خاطرنشان کرد: روز جمعه همچنین مأموریت بالگرد اورژانس هوایی استان 
برای انتقال ۲ بیمار از بیمارستان شهید رجایی داران به بیمارستان های خورشید و چمران اصفهان انجام 
شد. به گزارش »ایرنا«، اورژانس استان اصفهان از ۸۱ پایگاه شهری و ۸۰ پایگاه جاده ای شامل ۲۸۷ 
ناوگان آمبولانس و یک پایگاه امداد هوایی، چهار پایگاه امداد موتوری، ۲ دستگاه اتوبوس آمبولانس 

و یک اتاق فرمان برخوردار است.

 سوختگی شهروند اصفهانی به دنبال انفجار در 
فرش فروشی

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان گفت: مردی ۴۷ ساله به علت انفجار 
یک فرش فروشی در خیابان مسجد سید اصفهان، به سوختگی درجه ۲ دچار شد. 

محمد شریعتی، شامگاه شنبه در گفت وگو با »ایسنا« بیان کرد: این انفجار به علت نشت گاز از سیلندر 
پیک نیک LPG رخ داده بود. او توضیح داد: به محض گزارش حادثه، نیروهای سازمان آتش نشانی 
در محل حادثه حضور یافتند. در حال حارضر، عملیات اطفا، ایمنی و دیگر اقدامات ضروری انجام و 

شخص حادثه دیده نیز به بیمارستان منتقل شده است.

استاندار اصفهان: دشمنان در صددند نسل جوان ما را از مسیر تعالی دور نگه دارند

زنگ »مهر و مقاومت« در اصفهان نواخته شد

آیین آغاز ســال تحصیلی و نواختن زنگ »مهر و مقاومت« در اســتان 
اصفهان، یکشنبه یکم مهرماه با حضور اســتاندار اصفهان در دبیرستان 
شهید محمد منتظری نجف آباد برگزار شد. به گزارش »ایسنا« و به نقل از 
روابط عمومی استانداری اصفهان، سیدرضا مرتضوی، استاندار اصفهان 
در این آیین اظهار کرد: همزمان بودن ســال تحصیلی با ایام هفته دفاع 
مقدس فرصت مناسبی است تا به مســیری که انقلاب اسلامی پشت 
سرگذاشته، نگاهی بیندازیم. وی ادامه داد: این سرزمین هر زمان که مورد 
هجوم و حمله دشمنان و معاندان قرار می گرفت قسمتی از خاک خود را از 
دست می داد، اما انقلاب اسلامی حیات دیگری به مردم ما داد. مرتضوی 
ضمن اشاره به اینکه انقلاب اســلامی مبدأ یک نگاه جدید و متحول در 
مردم ما شد، عنوان کرد: گواه ما وجود چنین مدارسی است که با تقدیم 
۲۳۴ شهید دانش آموز اسوه مقاومت، رشادت، جهاد و شهادت می شود. 
انقلاب اسلامی الگو و نمادی در عمق تاریخ برای هر فردی است که دم 
از مکتب اسلام می زند. وی ضمن تشریح فضای کشور پیش از انقلاب 
اسلامی گفت: مردم ما در دورانی به سر می بردند که حداقل های معرفتی، 
علمی و موفقیت در کشور وجود نداشت، شاید برای دانش آموزان امروز 
که در دوران انقلاب اسلامی نفس زده  و زندگی کرده اند ملموس نباشد که 
بدانند کشور ما پیش از انقلاب اسلامی در چه شرایط حقیری و ضعیفی 
وجود داشت. اســتاندار اصفهان مطالعه تاریخ ایران را به دانش آموزان 

و نســل جوان توصیه کرد و افزود: به غیر از مســیر بررسی تاریخ مسیر 
دیگری نیست تا نسل جوان با حقایق سرگذشت کشور در ادوار مختلف 
آشنا شوند. مرتضوی افزود: زمانی که به دوران قبل از پیروزی انقلاب نگاه 
می کنیم کمتر می توانیم نقطه سفیدی از امید و خودباوری را در مردم ایران 
زمین پیدا کنیم. اســتاندار اصفهان با بیان اینکه نظام ستمشاهی برای 
اینکه جوانان ما رو به رشد حرکت نکنند و عنصر آگاهی و بیداری در ذهن، 
دل و جانشان بیدار نشود سعی در تحریف تاریخ دارند، گفت: دشمنان 
با ابزار رسانه ســعی می کنند تا جانیان و خائنان را مظلوم معرفی کنند و 
نسل جوان ما را از مسیر تعالی دور نگه دارند. مرتضوی افزود: با نگاهی به 
آمار می توان دریافت که وضعیت علم و فناوری، بهداشت و درمان، امید 
به زندگی و سایر حوزه های علم اندوزی در کشور به چه میزان بوده است. 
حال آنکه پس از انقلاب اسلامی ایران ما دگرگون شد و اتفاقاتی به دست 
دانشمندان و متخصصان ایران اســلامی رقم خورد که همگان را حیرت 
زده کرد، اکنون شاهد موفقیت نسل جوان در عرصه های مختلف علم و 
فناوری، هنر و فرهنگ و ورزشی هستیم. استاندار اصفهان افزود: ایرانی 
که هیچ جایگاهی در رقابت های معتبر علمی دنیا نداشت امروز حرف های 
بســیاری برای گفتن دارد و نتیجه دانش و علم جوانــان برومند ایران 
اسلامی، به عنوان منابعی معتبر در دنیا مورد اتکا قرار می گیرد. مرتضوی 
گفت: اگر می بینیم در این دبیرستان ۲۳۴ دانش آموز جان شیرین خود را 

تقدیم نظام و انقلاب می کنند ناشی از جوهره ایثار و شهادت طلبی مبارکی 
است که با دم مسیحایی حضرت امام )ره( در کالبد مردم ما دمیده شد. 
وی با اشــاره به اینکه در دورانی حتی نیازمند خرید سیم خاردار بودیم و 
توانایی تولید این محصول ابتدایی نیز در کشــور وجود نداشت، افزود: 
ولیکن امروز کشورهای مختلف با یکدیگر همدست می شوند تا از کشور 
ما سلاح و تجهیزات نظامی خریداری نشود و این نشانه ای از خودباوری 
در صنعت دفاعی ما است. این خودباوری عمیق ملی نبود مگر با شناخت 
جوهره »ما می توانیم« که در وجود هر ایرانی نهادینه شده است.  مرتضوی 
اظهار کرد: دانش آموزان ما باید بدانند بر کــدام نیمکت تکیه می زنند و 
معلمان نیز باید بدانند که در چه جایگاه حساس و سرنوشت سازی قرار 
گرفته اند. وی با بیان اینکه در حال حاضر هر فرد مأموریت خاص و ویژه ای 
بر عهده دارد تا گوهر انقلاب را حفظ کرده و ارتقا بخشد، ادامه داد: اگر هر 
کدام از ما به درستی نقش خود را ایفا کنیم به اوج توسعه یافتگی دست 
خواهیم یافت. استاندار اصفهان بار دیگر آغاز سال تحصیلی جدید را به 
همه دانش آموزان، معلمان، دانشجویان و اساتید استان تبریک گفت و 

برای علم آموزان ایران اسلامی آرزوی موفقیت و سربلندی کرد. 
 دبیرســتان شــهید محمــد منتظــری نجــف آبــاد بــا تقدیــم

  ۲۳۴ شهید دانش آموز به انقلاب اسلامی، عنوان »شهیدستان ایران« 
را به خود لقب داده است.

اخبار جامعه

 استاندار اصفهان با بیان اینکه نظام ستمشاهی 
برای اینکه جوانان ما رو به رشد حرکت نکنند و عنصر 
آگاهی و بیداری در ذهن، دل و جانشان بیدار نشود 
 سعی در تحریف تاریخ دارند، گفت: دشمنان با 
ابزار رسانه سعی می کنند تا جانیان و خائنان را 

مظلوم معرفی کنند

دوشنبه  ۲ مهر ۱۴۰۳ / ۱۹ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۲۳ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۸۱

رئیس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست 
اصفهان گفت: ۲ گونه کمیاب سیاهگوش اوراســیایی مرکز بازپروری حیات 

وحش کلاه قاضی به زودی در زیستگاه  طبیعی رهاسازی می شوند.
به گزارش »مهر«، دو نوزاد ســیاهگوش اوراســیایی )لینکس( اوایل تیرماه 
سال ۱۴۰۱ توسط خانواده ای دوســتدار حیات وحش و محیط زیست به اداره 
کل محیط زیست اصفهان تحویل داده شدند. طبق گفته آنان فردی که این دو 
توله سیاهگوش کمیاب را از زیســتگاه های طبیعی داران از توابع شهرستان 
فریدن جدا کرده بود، قصد داشــت آنها را تحت عنوان تولــه گرگ در فضای 
مجازی بفروشد. این دو قلاده ســیاهگوش که یکی ماده و دیگری نر است، 
هنگام تحویل به یگان حفاظت محیط زیســت اصفهان از نظر جسمی شرایط 
خوبی نداشتند و برای درمان به مرکز بازپروری حیات وحش کلاه قاضی منتقل 
شدند. اکنون با گذشت دو سال سیاهگوش ها در انتظار رهاسازی و بازگشت 

به زیستگاه طبیعی خود هستند.

سیاهگوش ها با قلاده های مجهز به ردیاب رهاسازی می شوند
در همین ارتبــاط رئیس اداره حفاظــت و مدیریت حیات وحــش اداره کل 
محیط زیست اصفهان در گفت وگو با »مهر« با بیان اینکه این دو سیاهگوش به 
زودی در زیستگاه مناسب رهاسازی خواهند شد، اظهار کرد: باید توجه داشت 
که رهاسازی این ســیاهگوش ها در محیط و زیستگاه طبیعی بدون ردیاب و 

قلاده های مجهز به ردیاب کار عبث و بیهوده ای است.
مریم امیدی خاطرنشــان کرد: برای اینکه نرخ موفقیت این سیاهگوش ها را 
در طبیعت بتوانیم بسنجیم و اطلاعات بیشــتری از گونه به دست آوریم باید 
این ها را مجهز به ردیاب کنیم. وی با اشــاره به اینکه موضوع بستن ردیاب به 
حیوان، همواره موافقان و مخالفانی دارد، ابراز کرد: ما از نظر علمی و آکادمیک 
جزو موافقان این مهم هستیم که حیوان مجهز به ردیاب شده و بعد در زیستگاه 

طبیعی رهاسازی شود. امیدی با بیان اینکه امکان تهیه ردیاب را در ایران نداریم 
و باید از خارج کشور وارد می شد، ادامه داد: واردات ردیاب های حیات وحش 
هم به لحاظ تأمین هزینه ها و هم مجوزهای قانونی آن ها اقداماتی لازم دارد 

که طی چهار ماه اخیر انجام دادیم.

موافقت شورای برنامه ریزی استان با خرید ردیاب برای سیاهگوش ها
رئیس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش اداره کل محیط زیست اصفهان 
تصریح کرد: این موضوع در شــورای برنامه ریزی اســتان اصفهان نیز مورد 

تصویب قرار گرفت و یکی از صنایع تأمین هزینه این ردیاب ها را تقبل کرد.
وی خاطرنشان کرد: در این زمینه نیز به دلیل منع قانونی پولی در اختیار اداره 
محیط زیست قرار نمی گیرد و در راستای مسئولیت اجتماعی هر شرکتی برای 
ســاخت مرکز بازپروری یا تأمین غذای حیات وحش و یــا ردیاب حیوانات 
قصد کمک داشته باشد، خود اقدام به خرید می کنند و تحویل محیط زیست 

می دهند. 
امیدی افزود: تهیه ردیاب برای سیاهگوش ها در شورای برنامه ریزی استان 
تصویب شده و در نهایت خرید توسط شرکت صنعتی انجام می شود و تحویل 
محیط زیست که داده شد فرایند رهاسازی سیاهگوش ها در زیستگاه مناسب 
عملیاتی می شود و به هیچ عنوان قرار نیست سیاهگوش ها تحویل باغ وحش 

شوند.
به گزارش »مهر«، گونه کمیاب وَشَــق یا ســیاهگوش )لینکــس( در نواحی 
کوهســتانی پراکنش دارد و تاکنون در غرب و جنوب غرب اســتان اصفهان 
مشاهده شده است. نواحی همجوار استان اصفهان با چهارمحال و بختیاری در 
کوه های شیدا و پشت کوه موگویی نیز زیستگاه این گونه است. جمعیت گونه 
سیاهگوش اوراسیایی در کشورمان شرایط مناســبی ندارد اما از هشت گربه 

سان موجود در کشور، همه در اصفهان رکورد و ثبت شده است.

رئیس اداره حفاظت حیات وحش اداره کل محیط  زیست اصفهان:

۲ سیاهگوش  مرکز بازپروری کلاه قاضی به زیستگاه طبیعی بازمی گردند

۱۱ کشته و مصدوم بر اثر 
تصادف زنجیره ای در آزادراه 

اصفهان-کاشان
بر اثر ۲ تصادف زنجیــره ای در آزاد راه اصفهان 
به کاشان یک نفر کشــته و ۱۰ نفر دیگر مصدوم 
شدند. در این حادثه ســه خودرو پیکان، رانا و 

ساینا به هم برخورد کرده بودند.

۳۰ کشته و ۲۴ مصدوم در انفجار معدن زغال سنگ طبس
سخنگوی سازمان اورژانس کشور صبح روز گذشته از کشته شــدن ۳۰ تن و مصدومیت ۲۴ نفر در 
حادثه انفجار معدن زغال ســنگ در طبس خبر داد. به گزارش »ایرنا« از وبدا، محمدرضا ظفرقندی 
وزیر بهداشت، درمان وآموزش پزشکی در تماس با میعادفر رئیس سازمان اورژانس کشور خواستار 
حضور حداکثری نیروها و ناوگان اورژانس در محل حادثه و انتقال مصدومان به مراکز درمانی شد. وی 
همچنین در تماس با رئیس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند با تأکید بر اهمیت خدمت رسانی شایسته 
به مصدومان این حادثه، بر آمادگی مراکز درمانی و حضور نیروهــای متخصص برای ارائه خدمات 
درمانی تأکید کرد. حادثه انفجار معدن طبس ساعت ۲۱ شنبه شب به دلیل تصاعد آنی گاز متان در 
یکی از تونل های معدن زغال سنگ شرکت معدنجو رخ داد که در زمان حادثه ۶۹ کارگر در بلوک سی و 
بی این معدن زغال سنگ در طبس مشغول کار بودند. با توجه به غلظت گاز در تونل ها که موجب انفجار 
در عمق ۲۵۰ متری به صورت ارتفاعی و ۷۰۰ متری به صورت مورب در معدن شده، تا لحظه تنظیم این 
خبر امدادرسانی توسط هشت تیم تخصصی پنج نفره در حال انجام است. ۴۰ نفر در قالب تیم های 
تخصصی در معدن طبس در حال امدادرسانی در محل حادثه هستند که تا صبح دیروز در این حادثه 
۳۰ نفر جان باختند و به ۱۷ مصدوم هم با تلاش تیم های تخصصی امدادی نجات یافتند و احتمال 
افزایش فوتی ها وجود دارد. رئیس شورای اطلاع رســانی دولت از پیگیری ویژه رئیس جمهور برای 
حادثه انفجار در معدن »معدنجوی طبس« خبر داد و گفت: وزرای صمت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با دستور پزشکیان برای پیگیری موضوع به طبس اعزام شدند. وزیر کشور درپی حادثه نشت گاز در 
یکی از کارگاه های شرکت زغال سنگ معدنجو طبس دستوراتی به استاندار خراسان جنوبی صادر کرد.

دستور رئیس قوه قضاییه برای بررسی سریع ابعاد حادثه
رئیس قوه قضاییه نیز خطاب به رئیس کل دادگستری استان خراســان جنوبی دستور داد تا ابعاد 
حادثه معدن زغال سنگ طبس به سرعت بررسی شود. به گزارش »ایرنا« از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
در پی وقوع حادثه در معدن زغال سنگ طبس و جان باختن تعدادی از معدن کاران، حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در تماس با محمد جعفر عبدالهی، رئیس کل دادگستری 
استان خراسان جنوبی، به وی دستور داد تا ضمن همکاری و مساعدت با دستگاه های مسئول به منظور 
تسهیل و تسریع در روند امدادرسانی و جستجوی مفقودان و درمان مصدومان این حادثه دلخراش، 
به سرعت ابعاد مختلف حادثه را مورد بررسی و رسیدگی قرار دهد و با مقصرین و خاطیان احتمالی، 

برخورد مقتضی و قانونی را به عمل آورد.

مأموریت رئیس مجلس به کمیسیون صنایع برای پیگیری حادثه 
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس از مأموریت رئیس مجلس به کمیسیون صنایع و معادن مجلس برای 
بررسی ویژه ابعاد حادثه انفجار در معدن زغال سنگ معدنجوی طبس خبر داد. حجت الاسلام علیرضا 
سلیمی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: به دنبال انفجار در معدن زغال سنگ معدنجوی طبس، رئیس 
مجلس به کمیسیون صنایع و معادن مجلس دستور پیگیری جدی و ویژه این حادثه را داده است. وی 
افزود: قرار است هیئتی از کمیسیون صنایع و معادن به طبس برای پیگیری این حادثه انفجار رفته و 

ضمن بررسی ابعاد و علل حادثه گزارش آن را به مجلس ارائه کند.

جزئیات انفجار معدن از زبان نماینده طبس
نماینده طبس در مجلس شــورای اســلامی به ارائه توضیحاتی درباره ابعاد حادثــه انفجار معدن 
زغال سنگ معدنجوی پرداخت. محمد نصیری در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: شنبه شب حوالی 
ساعت ۲۱ به علت انفجار گاز مونوکسید کربن در داخل معدن شرکت معدنجوی، این حادثه رخ داد که 
مسائل فنی و مباحث ایمنی آن توسط دستگاه های نظارتی بررسی خواهد شد. وی با بیان اینکه این 
معدن دارای دو بلوک است، گفت: یکی از بلوک ها تخلیه شده که متاسفانه تاکنون ۳۰ نفر فوت کرده 
و ۱۷ نفر مجروح شدند. وی افزود: با توجه به اینکه ۸۷ درصد زغال سنگ کشور در شهرستان طبس 

استخراج می شود، انتظار می رود که نگاه ملی به موضوع زغال سنگ باشد.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

رئیس کل دادگستری استان 
اصفهان:

راه اندازی دادگاه های صلح 
جزو برنامه های دستگاه 

قضایی است
رئیس کل دادگستری استان اصفهان گفت: 
راه اندازی دادگاه های صلح جزو برنامه های 
دستگاه قضایی اســت که این کار در استان 
اصفهان نیز رقــم خورده و تمــام حوزه های 

قضایی این شعبه را خواهند داشت.
حجت الاسلام اسدا... جعفری در گفت وگو با 
»ایسنا«، اظهار کرد: ایجاد چنین شعبی باعث 
افزایش صلح و ســازش در پرونده، کاهش 
ورودی دادگاه ها و کاهش زمان رســیدگی به 
اختلافات می شــود که حداقــل ۳۰ درصد از 
آمار پرونده ها در این قسمت ارجاع می شود. 
وی ادامه داد: بالغ بر ۴۰ درصد از پرونده های 
قضایی ارجاعی به شوراهای حل اختلاف این 
استان منجر به صلح و سازش می شود که این 
آمار در شهرستان های مختلف، متفاوت است. 
حجت الاســلام جعفری یادآور شــد: در رفع 
اختلاف بین طرفین یــک پرونده معتمدان 
محلی، قضات و اعضای شوراهای حل اختلاف 
نقش دارند که این فعالیت با توسعه شوراهای 

حل اختلاف بیشتر خواهد شد. 
رئیس کل دادگستری استان اصفهان با بیان 
اینکه جامعه نیازمند توسعه فرهنگ صلح و 
سازش است، یادآور شد: این فرهنگ می تواند 
بســیاری از منازعات و اختلافــات را کاهش 
بدهد و این شایســته کشــور ایران و مناطق 
مختلف اســتان اصفهان با فرهنگ عمیق و 
دینی است. حجت الاسلام جعفری با اشاره 
به جذب نیــروی انســانی اداری و قضایی 
در دادگســتری های اســتان اصفهان گفت: 
چنین وضعیتی در افزایش سرعت رسیدگی 
پرونده های قضایــی نقش داشــته که قوه 
قضاییه در طی این ســال ها بــه آن اهتمام 
داشــت. به گفتــه رئیس کل دادگســتری 
اســتان اصفهــان، نظارت هــای دوره ای، 
آموزش، افزایش نیروی انسانی و استفاده از 
 روش های الکترونیک باعث شده تا راندمان و 

کیفیت عملکرد افزایش یابد. 



نوشاد عالمیان با دعوت برگزارکنندگان رقابت های بین المللی تنیس روی میز »اسمش« پکن، روز چهارشنبه عازم چین می شود تا در این مسابقات شرکت کند. به 
گزارش »مهر«، مسابقات »اسمش« از جمله رویدادهای معتبر فدراسیون بین المللی تنیس روی میز است که در طول سال با این عنوان به میزبانی کشورهای مختلف 
و با حضور بازیکنان منتخب و برتر جهان برگزار می شود. پکن میزبان دوره جدید مسابقات اسمش است. نوشاد عالمیان پینگ پنگ باز ملی پوش ایران که طی یک سال 
گذشته در رقابت های اسمش سنگاپور و عربستان نیز شرکت داشت، از طرف برگزارکنندگان جهانی این رقابت ها به حضور در آن دعوت شده است. رقابت های تنیس روی 
میز اسمش پکن طی روزهای ۶ تا ۱۰ مهر برگزار می شود. نوشاد عالمیان برای حضور در این مسابقات، چهارشنبه عازم چین می شود. ندا شهسواری نیز دیگر نماینده ایران 
در رقابت های اسمش پکن خواهد بود البته به شرط صدور ویزا؛ شهسواری به واسطه انصراف برخی بازیکنان فرصت حضور در مسابقات اسمش پکن را پیدا کرد. این 
موضوع چند روز پیش به فدراسیون تنیس روی میز اطلاع رسانی شد. بنابراین در صورتی که ویزای شهسواری به موقع صادر شود، او چهارشنبه همراه با عالمیان عازم 
چین خواهد شد. بعد از بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس، حضور در رقابت های اسمش پکن اولین اعزام بین المللی نوشاد عالمیان و ندا شهسواری به حساب می آید.

حضور نوشاد عالمیان در رقابت های تنیس روی میز پکن

عربستان بهشت فوتبالیست  های پولکی
عربستان با پرداخت سالیانه 7۲۰ میلیون یورو فقط به ۱5 فوتبالیست ولخرج ترین لیگ دنیا شناخته 
شد. به گزارش »فارس«، سعودی ها ســالیانه به پای این فوتبالیســت ها یک نیم و برابر ارزش کل 
لیگ های ژاپن)۲9۲ میلیون یورو(، کره جنوبی)۱53 میلیون یورو( و لیگ ایران)۱3۲ میلیون یورو( 
هزینه می کنند. موج حضور ستارگان فوتبال با انتقال رونالدو به النصر در سال ۲۰۲۲ کلید خورد. محمد 
بن سلمان، ولیعهد عربستان به صندوق سرمایه گذاری سعودی دستور داد تا بودجه کلانی را در اختیار 5 
 capology باشگاه مطرح این کشور قرار دهد تا فوتبالیست های بزرگ را به این کشور بکشانند. سایت
گزارش می دهد که رونالدو با دستمزد سالیانه ۲۰۰ میلیون یورو گرانقیمت ترین فوتبالیست دنیاست. 
بر اساس گزارش این رســانه خارجی عربستان به »بهشت فوتبالیســت ها« برای درآمدزایی تبدیل 
شده چون با کمترین مالیات بیشترین درآمد را دارند. ۱5 فوتبالیست پردرآمد این لیگ بدین ترتیب 
هستند: ۱-رونالدو)۲۰۰ میلیون یورو(، ۲-کریم بنزما)۱۰۰ میلیون یورو(، 3-نیمار)۱۰۰ میلیون یورو(، 
۴-ریاض محرز)5۲ میلیون یورو(، 5-سادیو مانه)۴۰ میلیون یورو(، ۶-کولیبالی)3۴.7۰۰ میلیون 
یورو(، 7-ساویچ)۲5 میلیون یورو(، 8-میتروویچ)۲5 میلیون یورو(، 9-کانته)۲5 میلیون یورو(، 
۱۰-لاپورت)۲۴.5۰۰ میلیون یورو(، ۱۱-بروزویچ)۲۴.۲۰۰ میلیون یورو(، ۱۲-فیرمینو)۱9 میلیون یورو(، 
۱3-مالکوم)۱8 میلیون یورو(،۱۴-نوس)۱7.3۰۰ میلیون یورو( و۱5-دیابی)۱5.3۰۰ میلیون یورو(.

درخشش شاگرد سابق کی روش در بوندسلیگا
عمر مارموش، ملی پوش مصری آینتراخت فرانکفورت، به درخشش خود در لیگ آلمان ادامه می دهد. 
به گزارش »ورزش سه«، عمر مارموش در جریان پیروزی ۲ بر صفر تیمش مقابل مونشن گلادباخ در 
هفته چهارم رقابت های بوندسلیگا آلمان تأثیرگذار بود. او در دقیقه 8۰ بازی و پس از باز شدن دروازه 
میزبان در نیمه اول اول توسط هوگو لارسون، گل دوم فرانکفورت را به ثمر رساند. ستاره مصری با گلزنی 
در این بازی، تعداد گل های خود در طول ۴ بازی در این فصل از رقابت های بوندسلیگا را به ۴ گل رساند 
و به رتبه دوم فهرســت برترین گلزنان فصل جاری این رقابت ها صعود کرد و در کنار آندری کراماریچ، 
مهاجم هوفنهایم، قرار گرفت. او در حال حاضر با هری کین، ســتاره گلزن بایرن مونیخ و صدرنشین 
جدول گلزنان بوندسلیگا، یک گل فاصله دارد. همچنین با اعلام شبکه آماری اپتا، مارموش به سومین 
بازیکن تاریخ آینتراخت فرانکفورت تبدیل شد که در چهار بازی ابتدایی لیگ آلمان ۴ گل )یا بیشتر( 
به ثمر رسانده است. پیش از مارموش، برند هولتسنباین در فصل ۱977-۱97۶ و تونی یبوآه در سال 
۱99۴-۱993 به این دستاورد دست یافته بودند و هر یک در ۴ بازی اول خود در بوندسلیگا 5 گل به ثمر 
رساندند. مارموش پیش از این برای ولفسبورگ و اشتوتگارت در لیگ آلمان بازی کرده بود. نکته جالب 
اینکه این مهاجم برای اولین بار توسط کارلوس کی روش به تیم ملی مصر دعوت شد و با درخشش در 

پیراهن این تیم توجهات را به خود جلب کرد.

یورش اختاپوس به جایگاه ایکر 
دروازه بان بلژیکی رئال مادرید بالاتر از بوفون، یاشین و نویر ایستاد. به گزارش »فارس«، تیبو کورتوا در 
یک قدمی ایکر کاسیاس به عنوان »بهترین دروازه بان تاریخ فوتبال« ایستاد، این گزارش اخیر نشریه 
آس اسپانیا از یک نظرسنجی است. در نظرسنجی نشریه مادریدی کاسیاس با ۴۰ درصد آراء با 3 درصد 
رأی بیشتر از کورتوا بهترین گلر تاریخ مستطیل سبز انتخاب شد. کورتوا از دوران طلایی با چلسی در سال 
۲۰۱8 راهی رئال مادرید شد. گلر شیاطین سرخ اروپا هفته گذشته به رکورد ۱۰۰ کلین شیت با رئال رسید 
تا نامش در تاریخ باشگاه اسپانیایی ثبت شود. نشریه آس می نویسد که کورتوا در نظرسنجی بهترین 
گلر دنیا که با حضور ۱۰ هزار شرکت کننده برگزار شد با کســب 37 درصد آراء بالاتر از بوفون)۱۱درصد(، 
یاشین)7 درصد( و نویر)۴ درصد( ایستاد. بر اساس گزارش رسانه اسپانیایی، کورتوا نشان داد باتوجه  
به قراردادش تا ســال ۲۰۲8 با رئال جایگاه ایکر مقدس را می تواند به خطــر بیندازد و اگر بتواند روند 

روبه رشد خود را ادامه دهد »می تواند بهترین گلر تاریخ رئال شود«.

خبر روز

مدافع سابق سپاهان: 

با این وضعیت در لیگ 
قهرمانان آسیا می مانیم

مدافع پیشــین تیم ملی ایــران گفت که با 
شــرایط زمین و امکانات فعلی ایران از لیگ 
نخبگان خارج خواهیم شد و تا آخر در لیگ 

قهرمانان آسیا می مانیم.
به گزارش »ایســنا«، هــادی عقیلی درباره 
اینکه آیا این روزها در فوتبال فعالیت دارد یا 
خیر؟ اظهار کــرد: در حال حاضر خیر، جایی 
مشغول نیستم. پیشنهادی نیامد و تصمیمی 
گرفتم که دیگر به عنوان دستیار کار نکنم. اگر 
پیشنهاد ســرمربیگری بود کار خواهم کرد. 
مدافع سابق ســپاهان که با این تیم به سه 
قهرمانی در لیگ برتر فوتبــال ایران و نایب 
قهرمانی جام باشــگاه های آســیا را رسیده 
 است، گفت: با این فرمت جدید اگر دیر شود، 
فکر می کنم سال های دیگر حتی یک سهمیه 
هم برای لیگ نخبگان نداشته باشیم. با این 
زیر ساخت و زمین هایی که داریم و وضعیتی 
که هســت، اگر زودتر شرایط را عوض نکنیم 
وضعیت بدی خواهیم داشت و برای همیشه 

در لیگ قهرمانان آسیا خواهیم بود.
عقیلی در مورد شرایط خط دفاعی تیم ملی 
گفت: تیم ملی بازیکنان خوبی دارد که تجربه 
بین المللی دارند و در آینده بهتر خواهند شد. 
وقتی سرود ملی پخش می شود از همه چیز 
فوتبال قشنگ تر اســت و دلم برای آن تنگ 
شــده اســت. بازیکنان باید قدر تیم ملی را 
بدانند. او در مورد قانون سقف قرارداد عنوان 
کرد: تیم های عربستانی از لیگ های اروپایی 
جذب می کنند. من کاری به ســقف قرارداد 
ندارد ولی آیا بازیکنــان به ایران می آیند؟ ما 
یک بازی با تیم مالی داشــتیم و شبانه تیم 
را به کیش بردند و هوا خیلی ســرد بود. ما با 
پتو خودمان را گرم می کردیم. بازیکنان تاپ 
آن ها گفتند بازی نمی کنیم و چند بازیکن ما 
هم اعلام کردند بــازی نمی کنند. اگر همان 
مقدار پولی که تیم های عربستانی می دهند 
آن ها با این شرایط که در ایران است، به ایران 
نمی آیند. کدام ورزشگاه شرایط خوب دارد؟ 

ما همه جای کشور همه امکانات را نداریم.

فوتبال جهان

عکس خبر

جنجال در 
سوپرکلاسیکو!

مهم ترین بازی از هفتــه چهاردهم 
لیــگ آرژانتین، سوپرکلاســیکوی 
جــذاب بوکاجونیــورز و ریــور پلاته 
با برتــری ۱-۰ ریور پلاته بــه پایان 
رسید. »ســرخیو رومرو«، کاپیتان 
بوکاجونیورز بعد از شکست تیمش  
 به شــدت مــورد انتقاد هــواداران 

قرار گرفت و با آنها درگیر شد.

شهداد مرتجی، برای دومین ســال متوالی هدایت 
تیم هندبال ســپاهان را بر عهده خواهد داشــت. به 
گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، 
سرمربی سپاهان پیش از این با هدایت تیم منیزیم 
فردوس خراســان جام قهرمانی لیگ برتر را بالای 
سر برده است؛ سنگ  آهن بافق، دانشگاه آزاد تهران، 
شهرداری اصفهان، ذوب آهن و سپاهان نوین نیز دیگر 
تیم های تحت هدایت مرتجی بودند. دروازه  بان اسبق 
 A تیم ملی ایران که دارای مدرک مربیگری ســطح
جهانی هندبال می باشد، به عنوان بازیکن نیز در جمع 
طلایی پوشان حضور داشته اســت. شهداد مرتجی 
۱8 سال پیراهن تیم ملی را بر تن داشت و سوابقی از 
جمله مدرس فدراسیون هندبال جمهوری اسلامی 
ایران، رئیس کمیته مربیان هیئت هندبال اســتان 
اصفهان و عضویــت در کمیته آموزش فدراســیون 
هندبال را در کارنامه دارد. او از سال ۱38۱ تا به حال 

در تیم های ملی رده هــای نوجوانان، جوانان، امید و 
بزرگسالان به عنوان مربی به فعالیت پرداخته است 
و تجربه حضور در جام جهانی و بازی های آسیایی را 
پشت سر گذاشته اســت. تیم هندبال فولاد مبارکه 
سپاهان، با کسب ۱۶ عنوان قهرمانی در طی 3۶ دوره 
برگزاری مسابقات لیگ برتر هندبال، پرافتخارترین 
تیم ایران اســت. تیم هندبال فولاد مبارکه سپاهان، 
با کسب ۱۶ عنوان قهرمانی در طی 3۶ دوره برگزاری 
مســابقات لیگ برتر هندبــال، پرافتخارترین تیم 
ایران اســت. این تیم فصل پیش با هدایت مرتجی 
در شــرایطی به مقام چهارم لیگ برتر دست یافت 
که ســال پیش از آن، قهرمان لیگ برتر شــده بود. 
سرمربی تیم هندبال سپاهان درباره تیمش گفت: 
حدوداً ۲۰ روز پیش تمرینات را شروع و یارگیری را 
انجام دادیم و تیم بهتری نسبت به پارسال بسته شده 
اســت. بازیکنان قبلی و ملی پوش سپاهان به این 

تیم بازگشتند و شرایط برای ما بهتر شده است. فعلًا 
ما در حال بدنسازی هستیم و بعد به سراغ مباحث 
تاکتیکی می رویم. در این فصــل محدودیتی برای 
جذب ملی پوشان نداشتیم اما باشگاه تأکید داشت 
از نیروهای بومی استفاده کنیم. مرتجی افزود: در این 
فصل مرحله پلی آف نداریم و ۲۰ روز پیش قرعه کشی 
انجام شد اما هنوز مشخص نیست تعداد تیم ها ۱۰ یا 
۱۲ تیم است. هرچقدر تعداد تیم ها کمتر باشد کیفیت 
لیگ بالا می رود، زیرا بازیکنان بــا کیفیت در تیم ها 

تقسیم می شوند.

شهداد مرتجی با سپاهان تمدید کرد

 اعلام زمان افتتاح دوباره 
ورزشگاه نقش جهان

مهدی آذربایجانی، مدیرعامل باشــگاه فولاد مبارکه 
سپاهان زمان بازگشــایی ورزشــگاه نقش جهان را 

اعلام کرد. 
به گزارش »ورزش  سه«، با شروع فصل جاری فوتبال 
ایران که برای ســپاهان مصاف با شــباب الاهلی در 
مرحله پلی آف لیگ نخبگان بود، مشــخص شــد که 
چمن ورزشــگاه نقش جهان در وضعیت اســفباری 
به ســر می برد؛ با این حال، مورایس و شــاگردانش 
چاره ای نداشــتند و اولین بــازی لیگ برتــر مقابل 

چادرملو را در همین ورزشگاه برگزار کردند.
پس از برگزاری این مسابقه در آن چمن که انتقادات 
زیادی به همراه داشــت، مدیران باشگاه کار تعویض 
چمن را آغــاز کردنــد و حالا پــس از چنــد هفته با 
زیرسازی مناسب و جمع آوری چمن همه چیز آماده 

کاشت چمن جدید شده است.
در واقع ابهام اصلی سپاهانی ها طی هفته های اخیر 
استفاده از چمن هیبریدی یا رولی بود که آنها درنهایت 
به دلیل زمان آماده ســازی و همچنیــن هزینه کمتر 

تصمیم به استفاده از چمن رولی گرفته اند.
مدیرعامل باشــگاه ســپاهان در برنامه »شب های 
فوتبالــی« در خصوص چمن ورزشــگاه نقش جهان 
گفت: »در ماه های گذشته خیلی روی چمن کار شد. 
امسال گرمای وحشــتناکی داشتیم. چمن ورزشگاه 
سال ها آسیب دیده بود و امسال دیگر احیا نشد. بعد 
از بازی با چادرملو چمن را جمع کردیم و به ســرعت 
در حال کار هســتیم؛ امیدواریم به زودی ورزشگاه به 
چرخه بازگردد، تصور بر این بود که می شد چمن را احیا 
کرد اما به حد اعلا نرسید و زهکش نیز به خوبی عمل 
نمی کرد.« مهدی آذربایجانی در ادامه با اشاره به زمان 
بازگشایی چمن نقش جهان افزود: »مدلی که داریم 
پیش می بریــم، نزدیک به ۱۰ میلیــارد تومان هزینه 
دارد، پیمانکار تخصصی اســت کــه در مجموعه های 
قبلی خودمان نیز کار کرده است و نظارت دقیقی روی 
اجرای چمن جدید داریم؛ تــلاش می کنیم که چمن 
در آبان ماه آماده شــود و فعلًا در ورزشگاه فولادشهر 

بازی می کنیم.«

 مربی اسبق تیم ملی: وضعیت ورزشگاه ها مایه آبروریزی شده  است

 نگاه باغبانی به چمن فوتبال داریم!

کارشناس فوتبال ایران و مربی اسبق تیم ملی با انتقاد از شرایط نگهداری 
غیرکارشناسی ورزشگاه ها که چالش بزرگی برای باشگاه ها و تیم ملی به 
وجود آورده، گفت: بی تدبیری ها سبب شده با حضور تیم های خارجی و 

دیدن این وضعیت آبروریزی شود.
به گزارش »ایرنا«، وضعیت نامناســب ورزشــگاه ها تبدیــل به یکی از 
چالش های بزرگ فوتبال ایران در ماه های اخیر شده است، چالشی که 
سبب شده با توجه به بازسازی ورزشگاه آزادی و تختی، علاوه بر استقلال 
و پرسپولیس، تیم ملی فوتبال هم خانه بدوش شود و مسابقاتش را در 
خارج از تهران برگزار کند. این در حالی است که سپاهان، صدرنشین فعلی 
لیگ هم به دلیل وضعیت نامناسب چمن ورزشگگاه نقش جهان، فعلًا 

در فولادشهر پذیرای حریفان خود خواهد بود.
بیژن ذوالفقارنسب، کارشناس فوتبال کشورمان در گفت وگو با »ایرنا«، 
در این باره اظهار کرد: مجموعه مدیریتی ورزش کشور نشان داده است 
که برنامــه ای برای حفظ و نگهــداری از زیرســاخت های ورزش مانند 
استادیوم های فوتبال ندارد. بی برنامگی باعث شده که افراد غیرمتخصص 
به کار گرفته شــوند و با توجه به اینکــه این مدیران شــناختی از حوزه 
مدیریت شــان ندارند، با تصمیم های غیرکارشناســی که می گیرند، به 
زیرساخت های ورزش که سرمایه فراوانی برای ساخت آن شده، آسیب 
جدی می زنند. وی با اشاره به شرایط نامناسب چمن استادیوم  ها، تصریح 
کرد: متولیان ورزشگاه ها، برنامه  کارشناسی شده که بر اساس علم روز دنیا 
باشد، ندارند. شرایطی که چمن استادیوم نگهداری می شود، بهترین مثال 
برای این سوء مدیریت  هاست. به عنوان مثال بدون اینکه آشنایی علمی 

برای آب دادن به چمن ورزشگاه باشد، یک باغبان استخدام می  کنند و به 
روش های سنتی به چمن آب می دهند!

ذوالفقارنسب که سابقه نشستن روی نیمکت سرمربیگری ذوب آهن 
را هم در کارنامه خود دارد با بیان اینکه چنین سبک نگهداری و حفاظت 
از ورزشگاه ها به مرور زمان باعث آسیب به چمن می شود، تصریح کرد: 
وقتی کار نگهداری غیراصولی باشد، مشــاهده می کنیم که پس از تنها 
۴ مسابقه پشت سرهم که انجام می شــود، چمن کیفیتش را از دست 
می دهد و شرایط لازم را برای برگزاری بازی ندارد و غیراستاندارد می شود.

مربی اسبق تیم ملی افزود: وضعیت نامناسب چمن و سایر بخش های 
استادیوم  های فوتبال کشــورمان نتیجه همین بی تدبیری  هاست. این 
در صورتی است که برای نگهداری از ورزشــگاه ها باید کار به یک شرکت 
متخصص حفظ و نگهداری، ســپرده شود. ذوالفقارنســب با اشاره به 
انتقاداتی که نسبت به چمن ورزشــگاه آزادی، سال گذشته کریستیانو 
رونالدو انجام داد، ادامه داد: ورزشگاه و چمن بی کیفیت باعث می شود 
وقتی بازیکنان و تیم هــای خارجی به ایران می آینــد و این وضعیت را 
می بینند، یــک آبروریزی به وجود بیاید و وجهه فوتبال و کشــورمان در 

سطح دنیا ضربه بخورد و ادامه این وضعیت وجهه خوبی برای ما ندارد.
کارشناس فوتبال کشــورمان درباره راه برون رفت از این چالش، تأکید 
کرد: وزارت ورزش، فدراســیون  فوتبال و باشگاه ها هم که در این مسئله 
ذینفع هستند و از استادیوم استفاده می کنند، باید با همفکری، برنامه 
مشخص و علمی را برای نگهداری ورزشگاه ها اجرایی کنند تا دیگر شاهد 

این چالش  ها نباشیم.

پاس گل 50 متری صیادمنش سوخت
وسترلو علی رغم نمایش مؤثر ملی پوش ایرانی خود مقابل آنتورپ شکست خورد.

به گزارش »ورزش ســه«، در چارچوب دیدارهای هفته هشــتم ژوپیر لیگ بلژیــک، تیم فوتبال 
وســترلو که برخلاف مســابقه اخیرش 
اللهیــار صیادمنش را دوبــاره در ترکیب 
اولیه داشت، در ورزشگاه هت کویپیه به 
مصاف تیم رده هشــتمی رویال آنتورپ 
رفت. اللهیار صیادمنش که در دیدار هفته 
گذشته از ابتدای نیمه دوم به زمین آمده 
و نمایش مؤثری در خط حمله وســترلو 
داشت، در مسابقه شــنبه شب جزو ۱۱ 
نفر اصلی قــرار گرفت و پــس از ایجاد 
موقعیت های متعدد و شــوت به سمت 
دروازه حریف، توانست یک پاس گل دیدنی بدهد. در شرایطی که یک گل رویال آنتورپ با وی ای آر 
مردود شده و وسترلو هم یک پنالتی از دست داده بود، یاران صیادمنش در دقیقه ۴۰ گل اول بازی 
را دریافت کردند، ولی پیش از اینکه سوت پایان نیمه نخســت به صدا دربیاید، اللهیار با یک پاس 
دیدنی تیمش را از شکســت نجات داد. اللهیار صیادمنش در دقیقه ۴۴ با حرکت سریع در میانه 
زمین و پاس استثنایی از فاصله 5۰ متری تا پشــت محوطه جریمه رویال آنتورپ، ماتیا فریگان را 
در موقعیت خوبی قرار داد تا این بازیکن با سر توپ و شــوت فنی تماشایی گل تساوی را بزند. در 
حالی که بازی با تساوی یک بر یک رو به پایان بود، توبی آلدرویرلد ستاره سابق تیم ملی بلژیک گل 
دوم رویال آنتورپ را در دقیقه ۴+9۰ به ثمر رساند تا یاران صیادمنش با نتیجه ۲ بر یک در این بازی 

خانگی مغلوب شوند و با ۱۱ امتیاز در رده هشتم جدول ژوپیر لیگ بلژیک بایستند.
مهاجم ایرانی وسترلو که پیش از در هفت مسابقه ژوپیر لیگ بلژیک سه گل به ثمر رسانده بود، برابر 

آنتورپ دومین پاس گل فصل خود را داد.

ناکامی باشگاهای ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا
لیگ قهرمانان آسیا در حالی جای خود را به لیگ نخبگان داد که نام هیچ تیم ایرانی در بین قهرمانان 
آن دیده نمی شــود. به گزارش »ایرنا«، فوتبال باشــگاهی در قاره کهن قدمتــی طولانی دارد و در 
چندین دوره تغییر نام داده است. تورنمنت های بزرگ فوتبال آسیا از سال ۱9۶7 تا ۲۰۰۲ با نام جام 

باشگاه های آسیا برگزار شد که نمایندگان ایران در آن موفقیت نسبی کسب کردند.
پرسپولیس نخســتین نماینده ایران در این تورنمنت بود که نتوانست موفقیتی را کسب کند اما در 
سال های بعد تیم استقلال تهران در ســال ۱97۰ موفق به فتح این تورنمنت بزرگ شد. البته جام 
باشگاه های آسیا در حدود ۲ دهه تعطیل شد تا اینکه در سال ۱99۰ بار دیگر از سر گرفته شد. در دوره 
جدید نیز استقلال توانست بار دیگر در فصل ۱99۰ - 9۱ به عنوان قهرمانی برسد و در سال ۱99۲ نیز 
تیم پاس موفق به جشن قهرمانی این تورنمنت شد. تیم استقلال همچنین ۲ عنوان نایب قهرمانی 

این مسابقات را کسب کرده است.
با پایان جشن قهرمانی پاس، دوران ناکامی فوتبال ایران آغاز شد و تا سال ۲۰۰۲ ادامه یافت. تغییر 
در فرمت مسابقات فوتبال باشگاهی آسیا هر چند که این رشــته در قاره کهن را به سمت حرفه ای 
شدن بیشتر برد اما نمایندگان ایران نتوانستند در آن جشن قهرمانی برگزار گنند. در ۲۲ سال برگزاری 
لیگ قهرمانان تیم های سپاهان، ذوب آهن و پرســپولیس به فینال رسیدند اما نتوانستند جشن 
قهرمانی را برگزار کنند. با پایان فرمت لیگ قهرمانان آسیا، اکنون لیگ نخبگان در جریان است که 
استقلال و پرسپولیس نمایندگان فوتبال ایران در نخستین دوره آن هستند. امید است باشگاه های 
بزرگ فوتبال ایران با جذب بازیکنان بزرگ و هزینه در فوتبال پایه بتوانند بار دیگر سلطه ایران را بر 

باشگاه های آسیا احیا کنند.

مستطیل سبز
دوشنبه  ۲ مهر ۱۴0۳ / ۱۹ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۲۳ سپتامبر  ۲0۲۴ / شماره ۴۱۸۱



نایب رئیس شورای شهر اصفهان:

اصفهان، نصف جهانِ هنر، دانش و توانمندی است
نایب رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: شــهر اصفهان، نصف جهان علم، حکمت، هنر، 
دانش و توانمندی اســت که امیدوارم دانش آموزان نیز به ظرفیت های این شــهر اضافه کنند. به 
گزارش »ایمنا«، سیدامیر سامع روز یکشنبه یک مهر ماه در آیین نواختن زنگ آغاز سال تحصیلی 
در دبیرستان خدیجه کبری )محدوده منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان( خطاب به دانش آموزان اظهار 
کرد: در آغاز یک راه بزرگ و باشکوه هستید، راهی که سرمایه خودتان است و باید آن را همچون گنج 
گرانبها بدانید و با شناخت موقعیت خود در کنار والدین از این سرمایه بزرگ مراقبت کنید. وی افزود: 
دانش آموزان و جویندگان راه دانش اگر در زندگی خود به سه نکته توجه داشته باشند، می توانند به 
موفقیت برسند؛ نخست اینکه ظرفیت ها و توانمندی های خود را بشناسند و با توجه به آن و افقی که 
در نظر گرفته اند، کارها را پیش ببرید، دوم اینکه در ارتباط با دوستان، معلمان، والدین و شهر بتوانند 
ارتباط درستی داشته باشند و سوم اینکه ارتباط با خداوند خالق و توانا را که این ظرفیت ها را ایجاد 

کرده است را روز به روز محکم تر کنند. 
نایب رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: امیدوارم در آغاز این راه باشــکوه که هر کدام از 
دانش آموزان می توانند ســرمایه شهر و کشور ما باشــند، زمینه های موفقیت را فراهم کنند. سامع 
با بیان اینکه شــهر اصفهان، نصف جهان علم، حکمت، هنر، دانش و توانمندی است که امیدوارم 
دانش آموزان نیز به ظرفیت های این شهر اضافه کنند، خاطرنشان کرد: بی شک ما هم در مجموعه 
مدیریت شهری با برنامه هایی که مدنظر داریم، سعی می کنیم ظرفیت هایی را برای شهر اصفهان 
ایجاد و بعضی از ظرفیت ها را نیز احیا کنیم تا افق های بهتری برای این شهر ترسیم شود. وی ادامه 
داد: کمیسیون خانواده، بانوان و جوانان شورای اسلامی شهر اصفهان با توجه به اهمیت این قشر 
به کمیسیون های شورای ششم این کلان شــهر اضافه شده است. محمد صیرفی نژاد، مدیر منطقه 
۱۰ شهرداری اصفهان نیز در این مراســم گفت: امروز همزمان با آغاز سال تحصیلی در جمع دانش 
آموزان و کادر آموزشی دبیرستان خدیجه کبری هستیم و امیدواریم به یاری خداوند دانش آموزان 
سال موفقی را تجربه کنند. وی افزود: »مهر« آغاز فصل آموزش توأم با شور، نشاط و هیجان است، 
از این رو امیدواریم دانش آموزان ظرفیت های خود را به خوبی بشناسند و با افزایش توانمندی ها و 

ظرفیت ها، افراد مؤثر و توانمندی برای شهر و کشور خودشان باشند.

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان:

۸۰ درصد پیاده روهای شهر اصفهان بازسازی و به روز شده است
رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
۸۰ درصد پیاده روهای شهر اصفهان بازسازی و به روز شده اســت. رسول میرباقری در گفت وگو با 
»ایمنا« با اشاره به اهمیت شــهرهای پیاده محور در جهان امروز افزود: شهر اصفهان در این زمینه 
پیش قدم بوده و در دوره های مختلف مدیریت شهری به پیاده محور و انسان محور بودن آن توجه 
ویژه ای شده است. وی با تأکید بر لزوم انجام اقدامات برای کاهش تردد و سفرهای درون شهری 
افزود: برای تحقق این اهداف باید بسته های حمل ونقل عمومی توسعه پیدا کند و مردم به سمت 
استفاده از حمل ونقل عمومی گرایش پیدا کنند. میرباقری با اشاره به اجرای موفق پروژه پیاده راه 
چهارباغ در اصفهان گفت: اجرای پیاده راه ها همچون پیاده راه چهارباغ ابتدا با نگرانی هایی از سوی 
کســبه همراه بود، اما در حال حاضر آنها از این پروژه رضایت کامل دارنــد؛ این محور به عنوان یک 
ابرپروژه در شهرداری اصفهان اجرا شد و بسیاری از مجامع عمومی و خصوصی جهان آن را به عنوان 
یک پروژه موفق تحقیق و تأیید کرده اند. وی ادامه داد: یکی از محورهای اصلی پیاده راه اصفهان از 
خیابان حافظ آغاز شده است و تا میدان نقش جهان، خیابان سپه و میدان امام حسین )ع( ادامه 
دارد. رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان 
خاطرنشان کرد: ۸۰ درصد پیاده روهای شهر اصفهان نیز بازسازی و به روز شده است تا شهروندان 

به ویژه افراد با ناتوانی های جسمی، بتوانند به راحتی از آن ها استفاده کنند.

رتبه نخست استقبال گردشگران در شرکت توسعه سیاحتی سپاهان از آنِ شهربازی؛ 

خداحافظی ویژه با تابستان در شهر رؤیاها

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی 
سپاهان شهرداری اصفهان گفت: همزمان با شب میلاد پیامبر )ص( 
 و ولادت حضرت امام جعفرصادق )ع( این شــرکت میزبان بیش از

 ۲۵ هزار نفر در اماکن تحت مدیریت خــود بود که از این تعداد حدود 
6۰۰۰ نفر از ظرفیت های تفریحی و گردشگری شهر رؤیاها بازدید کردند.

سعید ساکت در گفت وگو با ایمنا با اشاره به استقبال ویژه گردشگران، 
شهروندان و مسافران از اماکن تحت مدیریت شرکت توسعه سیاحتی 
ســپاهان در آخرین روزهای تابســتان ۱۴۰۳ اظهار کرد: رتبه نخست 
استقبال گردشگران در تابستان سال جاری در شرکت توسعه سیاحتی 
سپاهان به شهربازی شــهر رؤیاها با اضافه شدن بیش از ۲۰ ظرفیت 

تفریحی و گردشگری تعلق دارد.
وی با بیان اینکه مجموعه شــهر رؤیاها یکی از شلوغ ترین شب های 
خود را طی سال های فعالیت خود سپری کرد، افزود: شب پنجشنبه 
سی ام شهریور ۱۴۰۳ حدود 6 هزار نفر از ظرفیت های شهربازی شهر 
رؤیاها بهره مند شــدند که خــود موید اعتماد مردم بــه این مجموعه 
تفریحی و اســتقبال از ظرفیت های نوین تفریحی و گردشــگری آن 

است.
مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی 

سپاهان شــهرداری اصفهان پیرامون پرطرفدارترین بازی های شهر 
رؤیاها در این شب شلوغ بیان کرد: بازی های اکتیوگیم )پرتوبازی(، 
وی آرلند )مجازی بازی(، کشــتی صبا، ســینما وحشــت و ســالن 
بازی های کامپیوتری در ردیف پر مخاطب ترین بازی های پنجشــنبه 
شب گذشته این مجموعه بوده است، ضمن آنکه از ترن معلق و بازوی 

چرخان استقبال ویژه ای به عمل آمد.
وی با بیان اینکه استقبال از سایر ابرسازه های تفریحی اصفهان قابل 
توجه بوده است، خاطرنشان کرد: مجموعه تله سیژ ناژوان با بیش از 

۲۰۰۰ نفر میزبان گردشگران عزیز بوده است.
ساکت تصریح کرد: مجتمع گردشگری صفه میزبان بیش از ۸ هزار نفر 
از گردشگران بوده است که از این تعداد ۲ هزار نفر از مجموعه کوه نور 
صفه، بیش از ۲ هزار نفر از ظرفیت تفریحی تله کابین صفه و حدود ۴ 
هزار نفر از ظرفیت های مجموعه تفریحی ورزشی بولینگ و شهربازی 

صفه بهره مند شده اند. 
وی ادامه داد: مطابق با گزارش ها، در مجموع شاهد حضور حدود ۱۵ 
هزار نفر در مجتمع گردشگری صفه و استفاده از ظرفیت های محیطی، 
خدماتی، غذایی و گردشــگری در این مجموعه در یک شب مانده به 

پایان تابستان ۱۴۰۳ بوده ایم.

با مسئولان

 هفته گذشته در جلسات 
کمیسیون های شورای شهر اصفهان 

چه گذشت؟
هفته گذشته جلسات کمیسیون های مختلف شورای اسلامی 
شــهر اصفهان با پیگیری موضوعات و مســائل مختلف در 
حوزه های تخصصی دنبال شد. به گزارش »ایمنا« و به نقل از 
اداره ارتباطات و امور بین الملل شورای اسلامی شهر اصفهان، 
مهمترین موارد مطرح شده در جلسه کمیسیون ویژه آب و 
مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر اصفهان، ارائه گزارش 
دبیرخانه فرهنگی زاینده رود و محیط زیست درباره آخرین 
وضعیت اســتقرار دبیرخانه و اقدامات انجام شده در شش 
ماهه نخســت ســال جاری و برنامه های پیش رو تا پایان 
سال بود. در جلسه کمیســیون اقتصادی، سرمایه گذاری و 
گردشگری شورای اســلامی شــهر اصفهان بررسی لایحه 
شــهرداری اصفهان با موضوع صورتجلســه تنظیمی بین 
شــهرداری منطقه ۵ و هتل پارســیان کوثر درباره واگذاری 
حدود ۹٠٣ متر مربع از عرصه غربی هتل مذکور واقع در طرح 
عمرانی تعریض گذر و معابر، بررسی لایحه شهرداری اصفهان 
با موضوع صورتجلســه تنظیمی بین منطقه ۱۱ و »غلامرضا 
حاجی علی اکبری« درباره واگذاری تمامیت ششــدانگ 
یک واحد تجاری واقع در طرح عمرانی تملک رمپ های پل 
بتنی خیابان امام خمینی )ره( و معرفی و تبادل نظر درباره 
نخستین رویداد اکسپوی بین المللی سرمایه گذاری استان 
اصفهان انجام شد. کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و 
بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در جلسه هفته 
گذشته بررسی لایحه شهرداری اصفهان درباره مشارکت در 
توسعه شبکه برق محدوده بازار خورشید به مبلغ ۹۰ میلیون 
ریال و بحث و تبادل نظر درباره ساخت وسازهای غیر مجاز 
اطراف شهرک سلامت را انجام داد؛ جلسه فوق العاده این 
کمیسیون نیز بحث و تبادل نظر درباره وضعیت پروژه های 
شــاخص عمرانی و تعیین تکلیف طرح هــای ابلاغی بود. 
در جلسه کمیســیون ویژه خانواده، بانوان و جوانان شورای 
اسلامی شهر اصفهان بحث و بررسی عملکرد سال گذشته و 
تصمیم گیری پیرامون دستور جلسات سال جاری کمیسیون 
صورت گرفت و در کمیســیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شــهری شورای اسلامی شــهر اصفهان گزارشی از 
برنامه ها و اقدامات و پروژه های سازمان ساماندهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی درباره روز بازارها و بازارهای 

کوثر ارائه شد.

دوشنبه  ۲ مهر ۱۴۰۳ / ۱۹ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۲۳ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۸۱

مدیر منطقه 6 شــهرداری اصفهان گفت: با احداث 
چهار مخزن جدید در این منطقــه، ظرفیت مخازن 
آبی منطقه 6 اصفهان تا ۲۰۰۰ متــر مکعب افزایش 
پیدا می کند. علی باقری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا 
با بیان اینکه یکی از دغدغه هــا و چالش های مهم 
منطقه 6 شــهرداری اصفهان، تأمین آب برای حفظ 
فضای سبز موجود اســت، اظهار کرد: این منطقه در 
حال حاضر بیش از ۴ میلیــون و 6۰۰ هزار متر مربع 
فضای سبز دارد که نزدیک به ۱۰ درصد از کل فضای 

سبز کلان شــهر اصفهان را تشــکیل می دهد و بین 
مناطق پانزده گانه شهرداری اصفهان رتبه سوم را به 
خود اختصاص داده اســت. وی افزود: برای تأمین 
پایــدار آب مورد نیاز فضای ســبز، طبق طرح جامع 
آبیاری و آب رسانی شــهر اصفهان، تعدادی خطوط 
انتقال آب و مخازن در نظر گرفته شــده است و در 
بودجه سال جاری، ســاخت چهار مخزن با ظرفیت 
هر کدام ۵۰۰ متر مکعب پیش بینی شــده اســت. 
مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان با بیان اینکه یکی 
از این مخازن در مجــاورت رودخانه زاینده رود، قبل 
از پل خواجو در پــارک ایثارگران تکمیل شــده و در 
مرحله بهره برداری اســت، خاطرنشان کرد: مخزن 
دوم در اتوبان شهید کشوری، در مسیر رینگ پساب 
قرار گرفته و فونداسیون آن اجرا شده است. باقری 

ادامه داد: ساخت ســازه اصلی مخزن دوم در حال 
انجام است و پیش بینی می شود تا دو ماه آینده به 
بهره برداری برسد؛ این مخزن به گونه ای طراحی شده 
است که سازه آن ابتدا در بیرون ساخته و سپس در 
محل نصب می شود. وی گفت: مخزن سوم در پارک 
هفت دســت واقع در خیابان هفت دست قرار دارد و 
مخزن چهارم نیز در مجموعه تخت فولاد پیش بینی 
شــده که در مرحله طراحی اســت. مدیر منطقه 6 
شهرداری اصفهان با بیان اینکه با احداث چهار مخزن 
جدید ظرفیت مخازن آبی این منطقه به میزان ۲۰۰۰ 
متر مکعب افزایش پیدا می کند، تصریح کرد: انتظار 
می رود تا پایان سال جاری این مخازن طبق برنامه 
تکمیل شود. باقری عنوان کرد: برآورد هزینه ساخت 

این چهار مخزن بالغ بر ۲۰ میلیارد تومان است.

افزایش ظرفیت مخازن آب منطقه ۶ اصفهان تا ۲۰۰۰ متر مکعب

فراخوان ۴ پروژه متنوع مشارکتی در شهر اصفهان
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شــهرداری اصفهان از فراخوان احداث چهار 
مجموعه مشارکتی با کاربری متنوع فرهنگی و تفریحی، گردشگری و تجاری در مناطق مختلف شهرداری 
اصفهان خبر داد. مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« با تشریح ویژگی های چهار پروژه مشارکتی در 
مناطق مختلف شهرداری اصفهان اظهار کرد: شهرداری این کلان شهر تلاش می کند ضمن بهره گیری از 
توان بخش خصوصی توانمند و شایسته، اقدامات خلاقانه جدیدی را برای رونق گردشگری و حوزه غذایی، 
طراحی و فضاهای محیطی بکر در پارک کوهستانی صفه و منطقه سبز ناژوان انجام و در اختیار شهروندان 
قرار دهد. وی افزود: مجموعه غذایی صفه به مساحت ۲۵۰ متر مربع واقع در منطقه ۵ شهرداری اصفهان 
و در پارک کوهستانی صفه واقع شده است و شیوه مشارکت آن به صورت B.O.L.T بوده که به نمایندگی 
از شهرداری این منطقه فراخوان شده است. مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان تصریح کرد: پروژه مفرح و جذاب »گذر خوراکی« در جاده سلامت شماره یک ناژوان 
۲۰۰ متر مانده به پل نصر به مساحت تقریبی 6۰۰ متر مربع از دیگر پروژه هایی است که مدل مشارکت آن 
B.O.L.T است و شهروندان می توانند با شرکت در این فراخوان از امتیاز مشارکت با شهرداری در ایجاد 
و بهره برداری از آن اســتفاده کنند؛ این فراخوان نیز به نمایندگی از مدیریت ساماندهی ناژوان فراخوان 
شد. حیدری با اشاره به مشارکت در احداث و بهره برداری از بازار روز کوثر گفت: این فراخوان به نمایندگی 
از سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری اصفهان است که در شهرک 
شهید کشوری )محدوده منطقه 6 شهرداری اصفهان( قرار دارد و در زمینی به مساحت ۱۰۰۰ متر مربع ایجاد 
خواهد شد. وی از ایستگاه متروی شرق میدان انقلاب به عنوان چهارمین پروژه مشارکتی فراخوان شده 
نام برد و افزود: این پروژه به نمایندگی از شرکت متروی منطقه اصفهان در گذر چهارباغ عباسی، ابتدای 
خیابان سید علیخان به مساحت ۱۳۰۰ متر مربع احداث خواهد شد و توسط مشارکت کننده به بهره برداری 
خواهد رسید. مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان تأکید کرد: 
علاقه مندان به مشــارکت در انجام پروژه های شــهرداری اصفهان و اطلاع از فراخوان هــا و اخبار حوزه 
 http://@ سرمایه گذاری و مشارکت می توانند از طریق راه ارتباطی بستر رسمی سازمان در ایتا به نشانی

city_opportunitys از آخرین فراخوان های سازمان مطلع شوند.

تکلیف کسبه محدوده اجرای طرح زوج و فرد خودروها چیست؟
معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار اصفهان وضعیت کســبه محدوده اجرای طرح زوج و فرد خودروها 
را تشریح کرد. حسین حق شناس در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه ســاعت اجرای طرح زوج و فرد 
اصفهان از یکم مهر بدون تغییر از شنبه تا پنجشنبه صبح ها از ساعت ۹:۰۰ تا ۱۳:۰۰ و عصرها از ساعت ۱6:۰۰ 
تا ۲۱:۰۰ خواهد بود، افزود: به منظور رفاه حال ساکنان محدوده مرکزی شهر و با دریافت مصوبات لازم، 
تصمیم گرفته شد که فروش مجوز تردد ساکنان با ترددهای ضروری در روزهای مخالف پلاک خودرو 
با تسهیلات ویژه نیز فراهم شــود. وی تأکید کرد: ســاکنان محدوده اجرای طرح زوج و فرد خودروها 
می توانند با مراجعه به سامانه my.isfahan.ir و طبق راهنمای ارائه شده، باید اطلاعات ملک مسکونی 
خود را ثبت و تأییدیه های لازم را دریافت کنند؛ این امکان فقط برای ســاکنانی فراهم است که مدارک 
مستند دال بر سکونت در محدوده زوج و فرد را ارائه کرده باشند و خودروی آن ها نیز باید دارای معاینه فنی 
باشد. حق شناس گفت: این مجوز به صورت ماهانه به ساکنان تعلق می گیرد و شهروندانی که موفق به 
تأیید مدارک سکونت شده باشند، باید در روزهای پایانی هر ماه نسبت به درخواست مجوز برای ماه آینده 
اقدام کنند و پس از پرداخت با تخفیف ویژه بدون نگرانی در روزهای مخالف پلاک نیز در محدوده تردد 
داشته باشند. شهروندان ساکن محدوده می توانند هرگونه پرسش درباره این طرح را از طریق سامانه 
۱۳۷ مطرح کنند. وی با اشاره به تکلیف کسبه این کلان شهر در طرح زوج و فرد خودروها خاطرنشان کرد: 
این مرحله طرح ترافیکی فقط برای ساکنان داخل محدوده تخفیف دارد، از این رو کسبه همچون روال 
 my.isfahan.ir گذشــته روزهای مطابق پلاک زوج یا فرد تردد کنند یا مجوز بدون تخفیف را از سایت
خریداری کنند، همچنین آنها می توانند با اتوبوس، مترو، تاکسی، دوچرخه و سایر وسایل حمل ونقلی به 

محل کار خود سفر کنند.

خبر روزاخبار

 استفاده از گونه های بومی و 
مقاوم به کم آبی برای توسعه 

فضای سبز اصفهان
مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای ســبز 
شــهرداری اصفهان اظهار کرد: یکی از عوامل 
اصلی آســیب به محیط زیست شهر اصفهان، 
آلاینده های موجود در اطراف شــهر و صنایع 
آلاینده ای اســت کــه آن را احاطــه کرده اند، 
همچنین مشــکل کم آبی و تنش های آبی و 
خاکی نیز به این وضعیت دامن می زند. مجتبی 
حق شناس در گفت وگو با »ایمنا«افزود: برای 
بهبود شــرایط باید آلاینده های اطراف شــهر 
را محدود کــرد و تدابیر و ســخت گیری های 
بیشتری در ارتباط با کارخانه های آلاینده باید 
اتخاذ شــود، چراکه این اقدامات می تواند به 
بهبود محیط زیست کمک کند. وی تصریح کرد: 
توسعه فضای سبز ضروری است، اما با توجه 
به محدودیــت منابع آبی یکــی از راهکارهای 
موجود، استفاده از گونه های مقاوم به کم آبی 
است؛ به همین دلیل این سازمان برای توسعه 
فضای سبز شــهر اصفهان از گونه های بومی و 
ســازگار با اقلیم این شهر استفاده کرده است. 
وی افزود: ایــن گونه ها که در شــهر اصفهان، 
شــهرهای اطراف و حتی استان های هم جوار 
شناسایی شده اند، علاوه بر سازگاری با شرایط 
آب و هوایی، جنبه زینتی نیز دارند و در برنامه 
توسعه فضای سبز شهر جای گرفته اند، بنابراین 
جایگزین گونه هایی شده اند که نیاز آبی بالایی 
داشتند. حق شناس گفت: در گذشته از چمن 
اسپرت در شهر اصفهان استفاده می شد که نیاز 
به آبیاری روزانه یا یک روز در میان داشت، اما 
طی پنج سال گذشــته، کاشت این نوع چمن 
ممنوع شده اســت و به جای آن از چمن های 
مقاوم آفریقایی اســتفاده می شود که بسیار 
کمتر و حتی گاهی یک دهم چمن های اسپرت 
نیاز آبی دارند، بنابراین اســتفاده از گونه های 
بومی و مقاوم به کم آبی تنها راهکار مؤثر برای 
توسعه فضای سبز است. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان افزود: 
سازمان محیط زیست باید با اعمال پروتکل ها 
و دســتورالعمل های ســخت گیرانه بر صنایع 

آلاینده، به حفظ و بهبود شرایط کمک کند.

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان گفت: بر اساس قرارداد منعقد شده با پیمانکار، مدت زمان اجرای پروژه پارکینگ طبقاتی مصلی ۱۸ ماه تعیین شده است 
و پیش بینی می شود که اواسط سال آینده به بهره برداری کامل برسد.

محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به اینکه ساکنان محله مصلی، با توجه به حجم زیاد ترافیک و وسایل نقلیه در این منطقه، درخواست ساخت 
پارکینگ طبقاتی مصلی را داشتند، اظهار کرد: طی سال های گذشته، به تدریج مراحل تملک زمین های مورد نظر در راستای احداث پارکینگ طبقاتی مصلی 
انجام شد و آخرین آزادسازی نیز سال گذشته صورت گرفت. وی با بیان اینکه پس از پیگیری های لازم، طرح مصوب و ابتدای سال جاری به منطقه ۱۰ شهرداری 
اصفهان ابلاغ شد، افزود: از ابتدای سال جاری، احداث پارکینگ طبقاتی مصلی را در دستور کار قرار داده ایم و پیمانکار مربوطه انتخاب شد. وی افزود: کارگاه 
عمرانی این پروژه هم اکنون مشــغول فعالیت اســت و امیدواریم در آینده ای نزدیک با تکمیل این پروژه، پارکینگ طبقاتی عمومی مصلی با ظرفیت حدود 
۱۵۰ خودرو در اختیار شهروندان این محدوده قرار گیرد. صیرفی نژاد ادامه داد: در حال حاضر، پروژه در مرحله سفت کاری و ساخت وساز قرار دارد و عملیات 

بتن ریزی سقف اول آن در حال انجام است.

پارکینگ طبقاتی مصلی تا اواسط سال آینده تکمیل می شود

آذین بندی شهر اصفهان با 
تصاویر سرداران رشید اسلام

همزمان با آغــاز هفتــه دفاع مقــدس، اداره 
کل ارتباطــات و امــور بین الملــل شــهرداری 
 اصفهــان تصاویر ســرداران رشــید اســلام، 
شــهید دکتر مصطفی چمــران، شــهید حاج 
 حســین خرازی، شــهید حاج احمد کاظمی، 
شــهید محمدابراهیم همت، شهید محمدرضا 
زاهدی و شهید قربانعلی عرب را روی تابلوهای 

بزرگ شهری نصب کرده است.
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مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: توسعه زیرساخت های ذوب آهن به منظور 
افزایش نقش آفرینی در ابر پروژه های کشور در حال انجام است.

به گزارش »بــازار«، مهدی کوهــی در غرفه این مجتمع در نمایشــگاه صنعت 
ساختمان اظهار کرد: ما مراودات بسیار خوبی با سازمان نظام مهندسی با نظارت 
راه وشهرسازی شــروع کردیم که امیدواریم با وزیر محترم جدید این وزارتخانه 

جلسات فنی و تخصصی کامل تری داشته باشیم.
وی افزود: مــن همواره از حمایت های همیشــگی رهبــری از صنعت و تولید 
سپاس گزار هستم و ما سال گذشته در نمایشگاه  دانش بنیان ها در محضر ایشان 
بودیم و گزارشــی را از تولید ریل و بال پهن ها تقدیم کردیم و از آن روز تا به الان، 
زیرساخت های ذوب آهن را آماده کردیم تا برای تولید انبوه ریل مورد نیاز توسعه 
راه آهن سراسری، متروی کلان شــهرها، نهضت ملی مسکن و صنعتی سازی 

ساختمان ها آمادگی لازم را داشته باشیم.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با بیان اینکه ذوب آهــن اصفهان افتخار دارد که 
فعالیت خود را در استان اصفهان در کنار فولاد مبارکه و سایر فعالان این صنعت 
ادامه  دهد گفت: ما سال گذشته حدود 100 هزار تن میلگرد به طور اختصاصی برای 

نهضت ملی مسکن عرضه کردیم.

وی ادامه داد: وزارت راه و شهرســازی به جای اینکه به طور نقدی با پیمانکاران 
تسویه کند، محصول و کالا به آن ها تحویل داد و باعث جلو گیری از تورم و گرانی 
در محصولات شد؛ امیدواریم با دولت جدید هم مراودات برای انجام پروژه های 

مختلف ادامه داشته باشد.

همزمان با میلاد با سعادت پیامبر اکرم )ص( و امام جعفر صادق )ع( ساخت 
ســومین مرکز انتقال خون شــهر اصفهان به همت شــهرداری و با مشارکت 
خیران اصفهانی آغاز شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما،  کیان دهراب پور ، 
مدیرکل انتقال خون استان اصفهان در این مراسم گفت: یکی از مشکلات زیر 
ساختی اداره کل انتقال خون اصفهان، فضای فیزیکی است که با این اقدامات 

خداپسندانه، این مشکل در دو سال آینده به حداقل خواهد رسید.
عباس رضایی، رئیس هیئت مدیره انجمن خیریه ترویج فرهنگ اهدای خون 
ســالم اصفهان گفت: این مرکز به همت این انجمن و با همکاری و مشــارکت 
شورای شهر و شهرداری اصفهان و اداره کل انتقال خون استان اصفهان، در منطقه 

11 شهر اصفهان به همت جناب حاج عباس آقا رضایی احداث می شود.
محمد جعفر صرامی، مدیرعامل انجمن خیریه ترویج فرهنگ اهدای خون سالم 
اصفهان گفت: این مرکز در زمینی به وسعت 350 و زیربنای 450 مترمربع در دو 

طبقه در منطقه 11 شهردار احداث می شود.

دو مرکز انتقال خون خواجو و شهید حججی در شهر اصفهان اقدام به خونگیری 
از اهدا کنندگان خون می کنند.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به قدمت 55 ساله شبکه فاضلاب شهری اصفهان گفت: بازسازی 
شبکه فرسوده فاضلاب این شهر نیازمند توجه ویژه و همت مضاعف مسئولان است. 

حامد یزدیان در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: بازسازی این شبکه فرسوده از مطالبات اصلی مردم شهر اصفهان بوده و نیازمند 
توجه ویژه مسئولان استانی و کشوری است. وی ادامه داد: با توجه به ریزش های متعددی که در اثر فرسودگی شبکه فاضلاب 
در جای جای شهر اصفهان رخ داده است، از سال های قبل پیش بینی های لازم برای ترمیم این شبکه فرسوده انجام و از طریق 
مکاتبات با نهادهای مختلف از جمله وزارت کشور و معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه درخواست تأمین 

اعتبار برای این پروژه انجام شده است. 
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اســلامی افزود: به موازات این اقدامات و با توجه به اعتبارات تخصیص داده شده، 
پروژه های متعددی از جمله اصلاح و بازسازی شبکه فاضلاب خیابان شهیدان کاظمی و پروین طی یکسال گذشته انجام شده 
اما تکافوی این حجم از فرسودگی شبکه را نداشته و گاهی این فروریزش ها زحماتی از قبیل پس زدگی فاضلاب در معابر شهری 
و زیرزمین های مسکونی ایجاد کرده که لازم است مسئولان مربوطه همت مضاعفی را برای تخصیص اعتبار به این طرح بحرانی 
داشته باشند. وی گفت: با تلاش های صورت گرفته طی دو سال گذشته، اعتباری در حدود 2000میلیارد ریال از محل اعتبارات 
ماده 56 و مشارکت بانک ها برای بازسازی شبکه فرسوده فاضلاب شهر اصفهان تخصیص یافته و از 4000کیلومتر شبکه فاضلاب 
شهر اصفهان، بازسازی 300 کیلومتر به 15 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و در این میان 30 کیلومتر آن باید در کوتاه ترین زمان 
ممکن مورد اصلاح و بازسازی قرار گیرد. یزدیان با بیان اینکه طی یک سال گذشته 135 کیلومتر احداث و توسعه، 21 کیلومتر 
اصلاح و بازسازی و 8 کیلومتر خطوط انتقال فاضلاب اجرا شده است، خاطرنشان کرد: همچنین مکاتبات متعددی از طریق 
مسئولان استان با معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور برای تأمین 500 میلیارد تومان اعتبار از محل 
بودجه های مدیریت بحران کشور انجام شده ولی متأسفانه تاکنون به نتیجه نرسیده است. نماینده مردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی به پس زدگی فاضلاب در محله هفتون اصفهان اشاره و اضافه کرد: برای رفع این مشکل آبفای استان اصفهان 
در دو منطقه بزرگراه آقابابائی و خیابان پروین بالغ بر یک کیلومتر اصلاح و بازســازی شبکه فاضلاب در قطرهای 1200 و 500 

میلی متر را با اعتباری بالغ بر 660 میلیارد ریال در دستور کار خود قرار داده تا مشکل به وجود آمده در اسرع وقت مرتفع شود.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی:

بازسازی شبکه فرسوده فاضلاب اصفهان نیازمند توجه ویژه مسئولان است

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان مطرح کرد؛

توسعه زیرساخت های ذوب آهن و نقش آفرینی در ابَر پروژه های کشور

آغاز ساخت سومین مرکز انتقال خون شهر اصفهان با مشارکت خیران
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رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و ســرآمدی فولاد مبارکه در سی امین 
 دوره همایش ممیزان داخلی فولادمبارکه گفت: هم اکنون پس از 30 ســال،

 12 استاندارد مدیریتی در ســازمان فولاد مبارکه استقرار یافته و موفق به اخذ 
5 تندیس تعالی سازمانی شــدیم و تداوم این روند با نهادینه سازی و ارتقای 

فرهنگ سازمانی رخ می دهد.
به گزارش خبرنگار »ایراســین«، ســی امین دوره همایــش ممیزان داخلی 
فولادمبارکه پنج شــنبه 2۹ شــهریورماه 1403 با حضور تعــدادی از جمعی از 

معاونین و مدیران و تیم ممیزی فولاد مبارکه برگزار شد.
علی کیانی، رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و ســرآمدی شرکت فولاد 
مبارکه در این همایش اظهار کرد: شــرکت فولاد مبارکه برای گام برداشتن در 
مســیر تعالی و خلق آینده ای بهتر از همان ابتدای راه اندازی شــرکت تاکنون 
همواره تلاش نموده استانداردهای نوین مدیریت را به منظور تضمین کیفیت 
و بهره وری، در تمامی جنبه های مدیریتی از تولید محصولات اســتاندارد و با 
کیفیت تا جنبه های انســانی و رفتاری با کارکنان، در بالاترین ســطح خود در 
مسیر چشم انداز و اهداف از پیش تعیین شده خود استقرار، حفظ و ارتقا دهد.

وی ادامه داد: در همین راســتا از ســال 1374 به منظــور نهادینه کردن تفکر 
سیستمی به استقرار اســتاندارد مدیریت کیفیت اقدام کرد و سپس با ایجاد 
سایر رویکردهای مشارکتی و تحول، پایه های این تفکر را در شرکت فولاد مبارکه 
غنی تر نمود و از سال 1382 با ورود مدل تعالی سازمانی با الگو برداری از مدل 

مدیریت کیفیت اروپا EFQM نسبت به استقرار این مدل در شرکت اقدام کرد.
کیانی مدیریت تعالی سازمانی را به دلیل همراهی کارکنان و انجام آموزش های 
 تخصصــی در این حوزه دانســت و تأکید کــرد: هم اکنون پس از 30 ســال، 
12 استاندارد مدیریتی در سازمان فولاد مبارکه اســتقرار یافته و موفق به اخذ 
5 تندیس تعالی سازمانی شدیم و در سال گذشــته نیز برای اولین بار از مرز 

امتیاز 700 گذشتیم.
رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی شرکت فولاد مبارکه، دغدغه 
معاونت تکنولوژی را درک مفاهیم تعالی سازمانی در تمامی لایه های سازمان 
عنوان کرد و افزود: حفظ و توســعه این مسیر زمانی اتفاق می افتد که فرهنگ 
سازمانی مناســب که همان رفتارها، ایده ها و باورهای کارکنان به این مفاهیم 
اســت اتفاق بیفتد و می خواهیم این فرایند ســالیان ســال ادامه پیدا کند تا 
آینده بهتری را خلق کنیم، به همین خاطر مهمترین دغدغه ما فرهنگ تعالی 

سازمانی است.

باید فرهنگ تعالی سازمانی در فولاد مبارکه جاری باشد
کیانی با اشــاره به اینکه جهت شناســایی ابعاد مدل فرهنگ تعالی سازمانی 
تمامی مدل های موجود در این حوزه مورد بررسی قرار گرفت، گفت: مدل های 
تعالی موجود در دنیا نظیر مدل دمینگ، مالکوم بالدریج، مدل EFQM و مدل 
تعالی سازمانی ویرایش 1400 المان های فرهنگ تعالی سازمانی در 4 بخش 
و شامل 12 موضوع شناسایی شد که تفکر سیستمی و نقدپذیری و یادگیری 
به عنوان دو جــزء از اجزای این مدل در این رویداد مورد بررســی قرار گرفت. 
بنابراین، آن چیزی که نماینده مدیریت ســازمان به دنبال آن است، جاری و 

ساری شدن این مفاهیم است. 
رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی شرکت فولاد مبارکه در بخش 
انطباق پذیری ســازمان های متعالی، نقد پذیری و یادگیری را مبحث دیگر 
این روند دانســت و گفت: بادبان های یک کشتی با باد مخالف اوج می گیرند 
و باد مخالف است که منجر به حرکت کشتی در اقیانوس زمانی که سایر اجزا 
نمی توانند فعالیت خود را برای اداره کشتی رو به جلو هدایت کنند انجام دهند، 
اما این موضوع یعنی چه؟ این موضوع، به این فرایند اشــاره دارد که اگر بحث 
نقدپذیری در سازمان جاری نباشــد، نمی توانیم فرصت های بهبود خودمان را 
ببینیم. این در حالی است که بهترین ســازمان ایرانی در کشور و در خاورمیانه 

هستیم اما همچنان نیازمند نقدپذیری هستیم.

امام جمعه اصفهان گفت: اقدامات شرکت های دانش بنیان یک کار اجتماعی و ارزشمند از این 
جهت است که جوانان بیکار نیستند و کار علمی می کنند و به امر تولید در کشور کمک می کنند.

به گزارش »ایمنا«، آیت ا... سید یوسف طباطبایی نژاد در دیدار با هسته های نوآور و شرکت های 
دانش بنیان دهکده فناوری و نوآوری کشــاورزی و منابع طبیعی استان اصفهان، ضمن تقدیر از 
فعالیت ها و تلاش های محققان این شرکت ها و مسئولین مرکز تحقیقات کشاورزی اظهار کرد: 
این یک کار اجتماعی و ارزشمند از این جهت است که جوانان بیکار نیستند و کار علمی می کنند و 
به امر تولید در کشور کمک می کنند. وی افزود: همه این کارها، کارهای خوب و کار حسنی است 
ذِینَ أَحْسَنُوا الْحُسْنَی وَزِیَادَةٌ وَلَا یَرْهَقُ وُجُوهَهُمْ  و به قول قرآن کریم که در این باره می فرماید » لِلَّ
ةِ هُمْ فِیهَا خَالِدُونَ « این افــراد چند خصلت دارند و افرادی که  ةٌ أُولَئِــکَ أَصْحَابُ الْجَنَّ قَتَرٌ وَلَا ذِلَّ
کار خوب و حســن انجام می دهد خداوند اجر کار خوب را به آنها می دهد و بیش از اندازه آن کار 
خوب، اجر می دهد و در روز قیامت این افراد صورت های سیاه ندارند و سرافکنده نیستند و داخل 

بهشت می شوند.
امام جمعه اصفهان با تأکید بر اینکه انسان در حین انجام کار خوب باید از آلوده شدن به گناه نیز 
پرهیز کند تصریح کرد: بنابراین کار خوب باید معرفی شود و البته مشروط بر اینکه کار خوب را با کار 
ناپسند مخلوط نکنند، زیرا اگر کار خوبی با کار ناپسند همراه باشد؛ آن کار خوب را بی اثر می کند، 

یعنی اگر انسان برخی از گناهان را انجام دهد، کار خوب نیز نزد خدا قبول نمی شود. 
آیت ا...طباطبایی نژاد عنوان کرد: توجه داشته باشید که کارهایی که انجام می دهید همراه با نیت 
خوب انجام باشــد و با این نیت کارهای خود را انجام دهید که کشور ما تنها کشور شیعه در جهان 
است و تنها کشوری است که در برابر دنیای کفر ایستاده است به دلیل آنکه امر خداوند است و به 
همین دلیل ایستاده ایم و کار خدایی انجام می دهیم و کشوری هستیم که می خواهیم با کار خود 

به دیگران بفهمانیم که مسلمانان قادر به اداره امور و کشور خود هستند. 
وی فراگیری علوم مختلف از دیگران برای رفع نیاز کشــور را امری پسندیده و درست دانست و 
گفت: البته در برخی از امور و فعالیت ها، کشورهای دیگر از ما جلوتر هستند، که در این مسائل از 
آنها نمونه برداری می کنیم و خود آن را تولید می کنیم، هم چنان که امیرمؤمنان )ع( می فرماید: 

»عالم ترین انسان ها فردی است که علم دیگران را در خود جمع کند.«
امام جمعه اصفهان خاطر نشان کرد: باید کاری کنیم که در هیچ امری نیاز به دیگران نداشته باشیم، 
زیرا اگر در مسئله ای نیاز وجود داشته باشد همان را دریغ می کنند و اگر کمکی نیز بدهند در برابر 

آن چیزی از ما دریافت می کنند.

ضرورت توجه بیشتر به شرکت های دانش بنیان در حوزه کشاورزی
محسن دادار، رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان اصفهان به ضرورت 
توجه بیشتر به شرکت های دانش بنیان در حوزه کشاورزی تأکید و اظهار کرد: در بخش شرکت های 
 دانش بنیان در حوزه کشــاورزی در کل کشــور در ردیف های پایین قرار داریم که در حدود کمتر از

 5 درصد شرکت های دانش بنیان تا سال 1401 جز شرکت های دانش بنیان کشاورزی بوده اند.
دادار افزود: با تمهیداتی که اندیشیده و پیگیری هایی که انجام شد در سال 1402 توانستیم تعداد 
شرکت های دانش بنیان در حوزه کشاورزی را تا حدود ۹ درصد افزایش دهیم و رسیدن به جایگاه 
20 درصد نیاز به حمایت، پشتکار و برنامه ریزی دارد، همچنین آشنایی با فعالیت های شرکت های 
دانش بنیان در حوزه کشاورزی و حمایت هایی که در زمینه ها و در جلسات مختلف صورت می گیرد 

می تواند کمکی راهگشا در جهت توسعه این شرکت ها باشد.
رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان اصفهان در این دیدار به برخی از 
مشکلات و موانع شرکت های دانش بنیان در حوزه کشاورزی نیز اشاره کرد و گفت: از جمله یکی از 
مشکلات عمده ای که در شرکت های دانش بنیان با آن مواجه هستند صدور مجوزها است، با توجه 

به اینکه بخشی از قوانین و مقررات به روز نبوده، به عنوان مثال برای 40 تا 50 سال پیش است.
دادار تصریح کرد: با عنایت به اینکه استان اصفهان با کم آبی مواجه است، یکی از راهکارهای مقابله 
با این مشکل، ایجاد زمینه های کشاورزی کم آب بر است، از جمله تولید پرندگان زینتی و تولید زالو 
که در عین اینکه می تواند بسیار ارزآور و درآمدزا باشد، نیاز آبی ویژه ای ندارد و برخی از شرکت های 

دانش بنیان در این مرکز مشغول به این فعالیت هستند.
مدیر کل اداره منابع طبیعی با تأکید بر اینکه رفع مشکلات و موانع بر سر راه پیشرفت شرکت های 
دانش بنیان در حوزه کشاورزی می تواند به رونق هر چه بیشتر کشاورزی و دامپروری کمک کند، 
بیان کرد: بیشترین مشــکل شــرکت های دانش بنیان را در خصوص صدور مجوزها با اداره کل 

دامپزشکی، سازمان غذا و دارو و سازمان جهاد کشاورزی است.
گفتنی است در این دیدار برخی از محققان و فعالان شرکت های دانش بنیان گزارشی از فعالیت ها 

و اقدامات این شرکت ها ارائه کردند.

امام جمعه اصفهان:

کار ارزشمند شرکت های دانش بنیان در جهت رفع نیاز  دیگران است

رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی فولاد مبارکه:

 دریافت ۱۲ استاندارد مدیریتی و ۵ تندیس زرین تعالی سازمانی، نشان از 
بلوغِ باورهای فولاد مبارکه است

سازمان آگهی های روزنامه زاینده رود
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